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VINARÓS 

PARTITS AMB REPRESENTACIÓ MUNICIPAL 

Mientras casi 7.000 personas se manifestaban contra la planta de gas 

Romeu y Balada ¿dónde estáis? 
¿Y Romeu dónde está? 
El pasado domingo día 2 de septiembre más 
de 6.000 personas se manifestaron contra 
la ubicación de una planta regasificadora 
de gas natural que el gobierno de Zapatero 
pretende instalar en nuestra ciudad junto al 
río Sénia. 
Fue una de las más multitudinarias protestas 
ciudadanas llevadas a cabo en nuestro 
término municipal pero el alcalde de Vinarós, 
Jordi Romeu, se escondió en su casa , no 
apareció por el lugar para no molestar a sus 
superiores del PSOE en Madrid. ¿Dónde 
está el alcalde de Vinarós? Ésta era la 
pregunta mayoritaria entre los miles de 
asistentes. Nuestro alcalde se esconde, no 
quiere plantarle cara a su partido y decirle 
que Vinarós no quiere la regasificadora 
donde pretende ubicarla el ministerio de 
Industria. 

¿Y Balada dónde está? 
¿Y el concejal de Urbanismo y ex 
alcalde? ¿No dice ser de un partido 
independiente? ¿Por qué no se manifestó 
con sus conciudadanos? ¿También tiene 
miedo del ministro socialista? ¿No es él 
quien abanderó la "unión" de los pueblos 
en la Taula del Sénia? ¿Dónde está su 

"solidaridad" con los canareus? ¿Dónde 
está la opinión de la Taula del Sénia 
contra el depósito de gas? El concejal de 
Urbanismo algo tiene que opinar, estamos 
seguros, pero su silencio nos reafirma más 
en nuestra convicción: el PSOE y el PVI no 
ven con malos ojos aquello que aterra a 
los ciudadanos de a pie, aunque después 
intenten disimularlo culpando del proyecto 
al Partido Popular. 

¿El PSOE y el PVI qué opinan? 
En la prensa local de la pasada semana 
tanto el PP como el BLOC manifestaban 
su postura en contra de la ubicación de 
la planta de gas que el ministerio quiere 
colocar en Vinarós. Sorprende que 
el PSOE y el PVI no hicieran mención 
alguna al tema . Ambos partidos repitieron 
artículo en El Diariet y en 7dies, conducta 
que está absolutamente prohibida por 
los consejos de redacción de ambas 
publicaciones , y los dos partidos se 
dedicaron a hablar de otros asuntos . 
Loas para ZP en el caso del PSOE y palo 
a la Generalitat en el artículo del PVI. .. 
pero de la planta de gas ¡silencio! Algo 
huele a chamusquina , algo nos quieren 
esconder. 

¿Y la Taula del Sénia? 
La institución "salvadora" de la comarca, la 
que nos debe solucionar los problemas, la 
institución que debe velar por los intereses 
comunes de nuestra zona ... ¡desaparecida! 
Nada se sabe de ella , ninguna opinión , ningún 
comentario. ¿Para qué nos sirve tener unos 
pueblos agrupados en cenas y excursiones 
si cuando se necesita oír su voz se callan? 
Vergonzosa la actitud de los 22 alcaldes de 
la Taula del Sénia incapaces de decirle al 
ministerio que aquí no queremos un depósito 
de gas que hipoteca nuestro futuro . 

Atacar al PP su único argumento 
Es el único argumento que les queda a Jordi 
Romeu y Javier Balada . Después de su 
ocultismo en la comisión de Urbanismo del 
Ayuntamiento, después de no informar a la 
ciudadanía ni al Ayuntamiento de Alcanar, 
después de verse forzados a convocar un 
pleno extraordinario su único argumento es ... 
culpar al PP. Entérense bien, infórmense 
señores, este proyecto lo aprueba el ministerio 
y nadie más, la última palabra la tiene el 
ministerio. Quien decidirá si escuchar a la 
ciudadanía o a la empresa será el ministerio. 
¿O no es así señor Romeu? 

El PP estaba con la gente. Vicent Aparici, vicepresidente de la Diputación de Castelló; Alberto Fernández Díaz, presidente del PP en el 
Ayuntamiento de Barcelona; Andrés Martínez, alcalde de Peníscola; Domingo Giner, alcalde de Sant Rafe/ del Riu, y hasta 8 concejales 
del PP de Vinarós con Juan Bautista Juan a la cabeza, se unieron a la manifestación para mostrar nuestro desacuerdo con el proyecto del 
ministerio mientras Jordi Romeu, Javier Balada y resto del Equipo de Gobierno debían estar en la playa o leyendo el periódico bajo el sol. Su 
comportamiento lo dice todo. 
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El depósito de gas 

El ministerio de Industria ha incluido el 
proyecto de almacenamiento submarino 
de gas en un antiguo yacimiento petrolífero 
situado a 21 kilómetros mar adentro 
frente a las costas de Vinarós, dentro del 
documento de revisión de la Planificación 
de las Redes de Transporte de Gas 2006-
2011, documento en el que se proyectan las 
infraestructuras energéticas hasta el año 
2011, que prevé la ejecución de un ramal 
de conexión con el gasoducto Tivissa
Paterna, que abastece a la provincia. 
Desde el PSPV-PSOE local queremos 
dejar claro de una vez por todas que no 
apoyaremos ningún proyecto para nuestra 
ciudad, que por sus características, por 
su ubicación, o por la magnitud de sus 
riesgos medioambientales o de cualquier 
otra índole, pueda perjudicar la calidad 
de vida de nuestros vecinos y visitantes, 
queremos seguir disfrutando de unas 
características de vida saludables, aunque 
nunca nos opondremos al progreso y 
nunca renunciaremos a la instalación de 

nuevas industrias en nuestro mun1c1p1o 
que contribuyan y que aporten la creación 
de puestos de trabajo estables y de calidad 
para nuestros jóvenes que tan necesitados 
están de ellos. 
Si bien entendemos que este proyecto por 
sus características y magnitud rebasan el 
poder de decisión de nuestro Ayuntamiento, 
no obstante, en tiempo y forma ya se han 
iniciado todas y cuantas gestiones que 
están al alcance del Equipo de Gobierno, 
informando desfavorablemente de la 
compatibilidad urbanística de las parcelas 
donde la empresa ESCAL UGS S.L. 
pretende ubicar la planta terrestre. 
Este proyecto declarado de interés 
estratégico nacional por el Partido Popular 
en el año 1996 y clasificado como proyecto 
"clase A" o lo que es igual proyecto de gran 
urgencia, exigimos que sea reconsiderado 
en todo o al menos en lo que afecta a 
la ubicación de la planta regasificadora 
situada a 2,3 kilómetros del mar, junto al 
río Sénia y a 1 ,5 kilómetros de la vecina 

localidad de Alcanar. Pensamos que 
será bueno que se realice una revisión 
general del proyecto y que se tomen las 
decisiones pertinentes consensuadas con 
los municipios afectados para la posible 
reubicación de la planta. 
No obstante, la resolución del proyecto está 
en manos de la Generalitat Valenciana, ya 
que ésta es la que tiene la competencia de 
emitir el informe de declaración del impacto 
medioambiental favorable o desfavorable, 
en el caso de éste ser favorable se pasaría 
al siguiente paso, la declaración integral 
integrada, ambas con el correspondiente 
tiempo oficial de exposición pública en 
donde todos los ciudadanos tenemos la 
posibilidad de cursar las alegaciones que 
estimemos oportunas o convenientes. 
En el caso de ser favorables ambos 
informes por la Generalitat Valenciana 
quedaría un último paso, que éste ya 
corresponde al Gobierno central, sería 
el Consejo de Ministros el que apruebe o 
desestime la idoneidad del proyecto. 
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AGUA ... ¿CON GAS O SIN GAS? 
Las actuaciones prodigadas por el portavoz de nuestro PP local señor 
Juan durante estas últimas semanas en relación con lo que ya viene 
denominándose como "la guerra del gas" nos dejan atónitos o, aún peor, 
estupefactos. 
Primero, porque parece que para las próximas elecciones vaya a 
presentarse como candidato en el municipio de Alcanar, que es en 
donde y por quien está realizando la práctica totalidad de sus recientes 
actividades políticas. 
Pero también por el denuedo y la resolución con la que ejerce el papel que 
ha adoptado como Caudillo al frente de las reivindicaciones de nuestros 
queridos vecinos ... 

¿Y de rechazo de la planta de gas? 
Lo escribimos en negrita y entre signos de interrogación porque, a la 
vista de todas sus actuaciones, no encontramos ninguna declaración 
suya taxativa y contundente en contra de la planta de tratamiento y del 
depósito de gas. Centra principalmente su discurso en los reproches 
hacia nuestro Ayuntamiento por la supuesta falta de información (que 
no la ha habido ni la hay), sin mojarse en nada más, porque ha acabado 
saltando detrás del callejón , dejando el toro en el ruedo para que otros 
lo toreen . 
Y no adoptará ninguna postura clara y contundente porque no podrá 
situarse en contra de la posición oficial del PP provincial que está 
claramente alineada con los intereses de las azulejeras, totalmente 
partidarias de la instalación del depósito submarino y de las instalaciones 
terrestres que les garantice una seguridad en el suministro y les produzca 
un abaratamiento de los costes energéticos. A lo sumo, y como ya ha 
manifestado el vicepresidente de nuestra Generalitat, Vicente Rambla, 
el PP valenciano sólo está planteándose un cambio en la ubicación de la 
planta de tratamiento, pero nada más. 
¿Qué gana el señor Juan abanderando las reivindicaciones de nuestros 
queridos vecinos canareus? 
En primer lugar, echar tierra encima de la obra de reforma del 
puerto para desviar la atención de este asunto capital , en el que sus 
compañeros de la Consellería han actuado completamente a oscuras , 
ocultándolo por completo a los ciudadanos y al Ayuntamiento , sin 
haber entregado ni tan sólo una insignificante cuartilla informativa, 
habiendo procedido de esta manera clandestina desde el inicio del 
expediente hast.3 la adjudicación de las obras . Pero nuestra oposición 
a las obras previstas en el puerto, lejos de extinguirse , continúa con 
toda la energía que se merece. 
En segundo lugar, buscando rentabilidad política mediante ejercicios 
abdominales frente al muro de las lamentaciones, haciendo exclamaciones 
teatrales "por lo mal que les sigue tratando el equipo de gobierno". 
Y en tercer lugar, para intentar pasarle la pelota y la responsabilidad al 
PSPV y al Gobierno del PSOE de Madrid , que la tiene ahora tal como 
la tuvo el ministro Piqué, prometedora figura del PP de entonces que 
fue el que dio luz verde al proyecto que el actual Gobierno ha seguido 
manteniendo como proyecto vital para la estrategia energética nacional. 
Pero la pelota, en este preciso momento de la tramitación, la tiene 
exclusivamente nuestra Generalitat Valenciana que es la que deberá 
definirse escribiendo "negro sobre blanco" su informe de impacto 
medioambiental. 
El Ayuntamiento de Vinarós ya informó negativamente respecto de la 
idoneidad basándose en la ubicación. Con este informe en la mano la 
Generalitat Valenciana puede decir no a la ubicación actual , pero sí a otra 
ubicación; o puede que sea más osada y se dote de otros argumentos 
que le permitan decir no, tanto a la ubicación actual como a cualquier 
otra. Si es así, se habrá acabado el problema porque la planta terrestre 
ya no se podrá instalar. 
Es una cuestión de valentía política que podría enfrentar a la Generalitat 
Valenciana contra los poderosos grupos económicos de los dos lados del 
Sénia (azulejos y nuevas centrales de ciclo combinado). 
Desde la barrera, señor Juan, deberá actuar como los apoderados, 
haciendo que sus compañeros de Valencia lidien esta corrida conforme 
los intereses de los ciudadanos de Vinarós y de Alcanar. 
A ver si lo consigue . 

Projecte Castor 
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ALLIBERAMENT DE LAAP-7 

Les comarques del nord del nostre país són 
un deis territoris més castigats per l'abandó 
en infraestructures viaries. La voracitat 
recaptatória de I'Estat central no es transforma 
després en les necessaries dotacions de 
bones carreteres de maxima seguretat. El 
nostre turisme i les nostres exportacions es 
veuen dolorosament minvades en la seua 
capacitat de competir amb altres territoris . 
Només cal veure com estan la N-340, la N-
232, la N-238 i la AP-7. 
Formem part ineludible de l'eix mediterrani , 
que és una de les zones amb major projecció 
a I'Europa comunitaria , i tot i així , continuem 
sent de les menys dotades i amb menys 
inversions per part de I'Estat i el Govern de 
la Generalitat. 
El problema del transit rodat al pas per les 
comarques de Castelló, i més concretament, 
del nord és ja endémic. La N-340 esta 
col ·lapsada. Se'n promet any rere any el 
desdoblament, i els governs del PP i el PSOE 

es van alternant, sense que res no canvie. 
La AP-7 (autopista de peatge) és una de les 
vergonyes comparatives més greus que hem 
de suportar com a poble. El PP va decidir 
fa uns pocs anys allargar la concessió a 
l'empresaAUMAR, en una decisió que amaga 
acords económics d'envergadura i que ells 
justifiquen com una acció bona. Que ens ho 
pregunten als ciutadans que ens toca agafar 
el cotxe per anar a Castelló, Almassora, 
Nules, o al contrari , ells vindre cap aquí. 
El BLOC ha ajudat a aconseguir amb 
mocions, mobilitzacions, campanyes 
informatives i pressionant els maxims 
responsables en infraestructures que per 
primera vegada, i només parcialment, es 
desviés el transit rodat en hores puntes per 
la AP-7 , i donar així un poc més de flu"ldesa 
a la N-340. Esta mesura, que per culpa 
del PSOE ha de ser sufragada amb diners 
municipals en negar-se que siga el ministeri 
de Foment qui pague el peatge, no és més 

que una menuda aportació a una solució 
global. Treballem i demanarem que aquesta 
mesura arribe també a la nostra comarca, 
en espera de la que ha de ser la solució als 
col·lapses i una bona seguretat, que passa 
pel desdoblament immediat de la N-340, 
tantes vegades promés i programat i mai 
no executat, i l'alliberament de la AP-7 , que 
sempre s'ha negat per part del PP. 
Tots els estudis publicats demostren que 
el desdoblament de la N-340 no sera 
capa<; d'assumir el flux de vehicles que en 
l'actualitat travessen les nostres comarques. 
Un flux, a més, amb tendencia a créixer. És 
per aquesta raó que el BLOC Nacionalista 
Valencia aposta fermament pel rescat de la 
concessió de la AP-7, jaque només des de la 
conjunció d'ambues mesures podrem donar 
solució al problema del col·lapse viari , que 
ens impedix competir en les exportacions, 
que ens dificulta l'oferta turística i que costa 
vides cada anys. 

SENSACIONS ______ _ per Domenec Fontanet 
Dimonis. Vinaros esta en moviment! S'acaben les vacances. 1 comen¡;a la 

rutina del mes de setembre, e/s xiquets 
i les xiquetes al cote, e/s trebal/adors de 
les fabriques del moble a seguir fent les 
10 hores diaries pertindre un sou digne, 
les obres deis edificis tornen a fer soro// i 
molesties al vernat, tornen e/s cortapses en 
hores punta a /'avinguda de Barcelona, de la 
L/ibertat, del País Valencia, etc. 
Comen¡;o a veure alguns amics decaiguts 
i angoixats. Com si els dies que han 
passat de vacances s 'haguessen oblidat 
per complet, que dur és la tornada de 
vacances. No és el meu cas. Quasi 
no he fet cap parentesi en aquest mes 
d'agost, de fet no he parat. Internet és una 
nova forma d'esc/avatge, no acabes de 

desconnectar del tot. Entres, mires i piques. 
Acabes enganxant-te i contestant correus, 
telefonant ... fent coses. 
Dissabte al matí aniré al pavelló municipal 
d'esports per estar amb e/s amics de 
Cocemfe a la presentació de Hand Bikes. 1 
a la tarda, a les 20 h a /'auditori, per escoltar 
un bon grapat de peces musicals amb 
acordió i guitarra, organitzat per Joventuts 
Musicals. Ha estat un mes d'agost amb 
dies mo/t intensos, cine al carrer, concert 
contra el racisme, música a /'ermita, cursa de 
motos antigues, exposicions de fotografía, 
escu/tures d'arena, pintura, patchwork, 
artesanía, jomades del 1/angostí i pastisseria, 
les reines de cama va/ i, per descomptat, la 
mostra de fana/ets a la p/a¡;a del mercat pels 

Pero, sembla que a/guns que han estat 
de vacances tornen pitjor que quan se'n 
van anar. No han descansat i continuen 
alterats. Quina pena! Alguns no poden 
vi u re si no veuen enemics per tot arreu. Tan 
difícil és fer un discurs en positiu? Buscar 
complicitats, acords, consensos? Amb 
posicions tan extremades i tancades és 
difícil/a convivencia. L/astima. Nasa/tres, 
pero, buscarem un marc de convivencia 
i pluralitat. Podem treballar bé, junts i 
respectant els diferents projectes po/ítics, 
pero tenint present el més important, e/s 
nostres e/ectors. No e/s podem defraudar 
amb picaba ralles d 'anar per casa. 
Fem política en positiu! 
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'IJiluir(¡J ALTRES OPINIONS 
Comunicado 

PRODA VINARÓS 
Proda Vinarós, se ha creado para conseguir 
prioritariamente dos objetivos: 
1. Desarrollar la conciencia y sensibilización en el 
respeto hacia los animales que prevenga, reduzca 
o anule el maltrato y la violencia ejercida contra ellos 
para mejorar las relaciones de los humanos con los 
animales. Para llegar a conseguir esto, pensamos 
que la mejor forma es empezar a trabajar con los 
niños, ya que son el futuro; por lo que una serie de 
voluntarios que no tienen nada que ver con el mundo 
de la enseñanza, irán por las escuelas enseñando 
una serie de habilidades sociales encaminadas al 
respecto de las mascotas de los niños de nuestras 
escuelas. 
2. Y el segundo objetivo de Proda Vinarós es 
conseguir que en nuestra ciudad hayan colonias 
de gatos protegidas, sanas y esterilizadas, como ya 
se ha conseguido en otras ciudades de España y 
del resto de Europa. Para conseguir este objetivo 
se necesita voluntarios y dinero. El dinero se va 
consiguiendo gracias a las ventas de los mercadillos 
que Proda Vinarós va haciendo en la plaza del 
mercado, de las cuotas de los socios y donativos 
que las personas sensibilizadas con los animales 
van aportando. Este año también se ha contado con 
la ayuda económica del Ayuntamiento por mediación 
de la concejalía de Participación Ciudadana, con 
la cual hemos podido esterilizar más gatos de las 
colonias de nuestra ciudad, que sólo con nuestros 
ingresos no hubiese sido posible, ya que hoy por 
hoy nuestros ingresos son pocos y no recibimos 
subvención de ninguna clase. 
Nos gustaría emprender muchos más objetivos 
que tenemos en mente y estamos trabajando para 
conseguirlos pero en estos momentos nos es 
totalmente imposible. Uno de ellos sería el poder 
recoger todos aquellos gatos que por distintas 
circunstancias se encuentran abandonados a su 
suerte. ¿Por qué Proda Vinarós no recoge gatos? 
Porque no tiene ningún terreno ni instalación donde 
poder llevarlos. Muchas personas se dirigen a 
Proda Vinarós equivocadamente pensando que 
esta asociación recoge animales, y otros muchos 
enviados por otras personas que sabiendo 
perfectamente la situación de Proda Vinarós, y cuales 
son sus funciones, prefieren quitarse el problema 
cobardemente de encima y enviándolo a Proda a 
sabiendo que no puede solucionar el problema, pero 
da lo mismo, ellas ya han quedado bien ... 
Esta aclaración va dirigida a aquellas personas de 
buena voluntad y con una gran sensibilidad hacia 
los animales, que llegan a nosotros engañadas 
pensando que van a recoger el animalito que traen 
entre sus brazos, porque otras personas con no 
tan buena voluntad y poca sensibilidad los han 
engañado concientemente y les han hecho creer 
falsas esperanzas. No se dejen engañar, Proda 
Vinarós no tiene ni un metros cuadrados donde 
poder dar refugio a estos pobres animales que lo 
necesitan urgentemente. 
PRODA VINAROS da las gracias a todas aquellas 
personas e entidades que con su ayuda puede ir 
trabajando en aquellos objetivos que se ha marcado, 
se necesita mucho más, pero estamos seguros que 
con la ayuda de todos se puede conseguir. 

Sin novedad en el alcázar 

LLUÍS BATALLA CALLAU 
(Al meu entranyable mestre, i a la seua dona) 
Juan B. Juan té diferencies amb !'anterior 
número 1 del PP-Vinarós . En principi, semblen 
d'arrel , de profunditat. Al cap i a la ti, el producte 
que es vol vendre ha sigut aquest: "No té res 
a veure amb altres". Juan B. Juan té també un 
afany a ter-se entendre, la qual cosa no vol dir 
que siga ciar. 1 té en contra una incontinencia 
verbal , almenys en política , que li fa eludir 
respostes amb argumentacions carregades de 
palla. És molt reflexiu quan la iniciativa en la 
conversa la porta ell , pero "guarda el Santíssim" 
amb abstraccions quan és interrogat. 
Juan B. Juan és , en el tracte, correcte i amable. 
Vol ser la renovació d'un partit conservador, 
la qual cosa és tot un atreviment.. . o una 
incoherencia ... Fins aquí les flors. 
Juan B. Juan , Molinos , Gandía , Baila , etc., no 
tinc ciar si són titelles , testaferros de la política o 
simplement sectaris . La diferencia amb !'anterior 
1, és només formal. 
La nova plantilla 2007-2011 no ha tingut cap ti pus 
d'implicació des del 16 de juny amb el seu poble , 
amb el Vinarós pel qual es donen fervorosament 
cops al pit. La seua implicació cívica és, primer, 
pel seu partit, i segon, pel seu partit. 
A la vista esta el grau de martir implicació en 
uns temes sense solució (planta de gas) , i la 
resignació monacal en altres (port), aplicant
se el vot de silenci ... , i segurament també el 
de castedat. Juan B. Juan, Gandia , Molinos 
menteixen quan parlen , i la resta de membres 
menteixen quan posen per a les fotos . Són pur 
bluff. El de sempre. 
El 30 d'agost, en la xarrada sobre la Plataforma 
de gas, vaig tindre una il ·lusió (óptica , of course) 
amb el nou equip del PP, que el diumenge 2 de 
setembre es va enfonsar a la Marxa d'Aicanar 
cap a la finca la Sunyera . Ho superaré. 
En aquesta finca , es van produir els fets que 
els retraten com el que són , mercaders de 
vots. Primer fet: V. Aparici , vicepresident de la 
Diputació , s'adorna amb declaracions própies 
de politic fals i hipócrita . Parla de la necessitat 
de consens per a solucionar entre tots el 
tema de la Planta , parla de les al·legacions 
que la Diputació ha presentat per a defendre 
els interessos i el futur económic de la gent 
d'estes terres , i s'acaba amb un monument al 
cinisme expressant "la indignació contra una 
administració que presenta un projecte, el 2 
d'agost" ... Consens? Al ·legacions ? Defensa 
futur económic? Projectes en mes d'agost? 
Per qué no han dedicat la meitat d'aquests 
esforc;:os a atacar el Govern central , a aplicar
los a salvar el nostre port, a buscar consens, 
a escoltar, a canviar? Segon fet: Juan B. Juan 
és entrevistat i es recrea en les mateixes 
vaguetats d'autojustificació. Tercer fet: La foto 
del col ·lectiu pepero a la finca , amb tot el riu de 
gent que patix pel seu futur, bé val un moment 
de desvergonyiment. La foto del regidors del PP, 
amb V. Aparici, és la foto del desvergonyiment. 
Heu vist cap foto d'ells al Port? No. Són els de 
sempre . Sin novedad en el alcázar. 

El presidente y resto de componentes de la Junta de del Carnaval 
de Vinarós, quieren expresar su más sentido pésame a Moliner y 
~or extensión a los Sres. Jacinto Moliner Meseguer y su esposa, 
Angeles Callarías, por la pérdida de MARCOS. q.e.p.d. 

c.o.c. 

Consell Escolar Municipal 

ASSOCIACIÓ DE VEiNS MIGJORN 
4° DECADA LLUITANT PEL POBLE 
Ala darrera reunió del Consell Escolar Municipal 
de Vinarós , I'Associació de VeYns Migjorn va 
dur a terme el relleu del seu representant en 
aquell órgan. A partir de juliol , de 2007 , sera el 
nostre portaveu Lluis Batalla Callau , persona 
de llarga experiencia en el camp educatiu . 
En aquesta primera assemblea , Migjorn va 
plantejar les següents propostes de millora i 
reflexions de cara al curs 2007-2008: 
Col./egi prefabricat Manuel Foguet a /'Avda. 
Pius XII. 
Ens sembla que sent una avinguda saturada 
pel que fa al transit, s'haurien de prendre 
mesures , jaque des de Migjorn entenem que la 
entrada és inadequada pel que fa a seguretat , 
sobretot als mesas de setembre i juny, quan 
coincideix l'hora de sortida i entrada a escala 
a migdia , amb la sortida i entrada de les 
fabriques, negocis i empreses, que transiten 
per I'Avgda . Pius XII. També es comenta la 
costum de pares/ mares quan arriben amb 
els cotxes, que sempre valen parar davant la 
mateixa porta .Migjorn comenta la possibilitat 
d 'habilitar un tram de I'Avgda Castelló , fins 
on acaba l'escola , com a zona de baixada 
d'alumnes. Demanem si s'ha estudiat la 
possibilitat de preparar algun espai en aquesta 
zona (antiga fabrica Serret) , com a parking 
provisional. No és possible, és la resposta . A 
la pregunta de si s'ampliara el pati d'esbarjo 
per als alumnes la resposta és afirmativa . 
Co/·legi virtual Avda. Leopo/do Querol. 
Pregunta sobre la seva denominació . Encara 
que no estigue construH, no és virtual. Té un 
nom , lnspecció Educativa li 'l dóna: Col.legi 
Num.5 . Migjorn pregunta quan es construira el 
nou centre. Resposta d' lnspecció Educativa : 
"Tardarem anys". Migjorn demana si els cables 
d'alta tensió que passen per damunt del terreny 
seran retirats. Regidoria d'Educació respon 
afirmant que es tara damunt del tema .Donat que 
al Col.legi virtual núm.5 ,hi taran cap alumnes 
de diferents indrets i !largues distancies del 
nostre terme , Migjorn pregunta si s'establira 
el Servei de Transport Escolar, que existeix 
en altres poblacions , com Peniscola , amb el 
sistema de beca que la Generalitat facilita . 
lnspecció Educativa respon negativament. 
lnstituts d'ESO de Vinarós. 
Donada la saturació creixent i evident 
d'alumnes als centres de primaria i l' imminent, 
i conseqüent , augment de població als 1 nstituts 
d' ESO de Vinarós, Migjorn pregunta per la 
possibilitat d'ampliar algun lnstitut, tenint en 
compte que el Vilaplana inclús té terrenys 
pera fer-ho.La resposta per part d' lnspecció 
Educativa torna ser: "Tardarem anys". Migjorn 
entén que la pregunta pel tercer lnstitut no ve a 
cante fer-Ia. Migjorn , atenent a la preocupació 
de pares i mares de cursos passats , on 1' 
abséncia perllongada de professorat , sense 
que la Generalitat posés cap substitut , 
portava a donar el temari per superat i sabut , 
demana si hi hauran canvis en el sistema 
de substitució quan els professors falten ,tal 
com es fa en altres Comunitats on ja al quart 
día d'abséncia s n'envia un. La resposta de 
lnspecció Educativa és "No". Comenc;:a un nou 
curs escolar, i Migjorn la seva quarta década . 
No hi ha alió que es diu problemes , el que no 
hi ha són solucions. 



a ct U a lita t El proiecte Castor 

L'Aiuntament de Vinaros aprova per unanimitat 
una moció conjunta contra la planta de gas 
X.F 
Els quatre grups polítics de I'Ajuntament de Vinares -PP, PSPV, Partit 
Vinares lndependent (PVI) i Bloc- van aprovar dilluns per unanimitat en 
pie extraordinari la moció pactada dijous passat en la Junta de Portaveus 
per rebutjar la ubicació de l'estació regasificadora que !'empresa Escal 
UGS pretén situar a Vinares. El pie va ser seguit per un elevat nombre de 

ve"lns, inclosos uns 300 arribats des de la ve·lna localitat d'Aicanar. Per 
altra banda , cal destacar que el proper 13 de setembre hi haura una re
unió per parlar del projecte Castor al Ministeri d'lndústria entre !'alcalde , 
Jordi Romeu , el primer tinent d'alcalde Javier Balada, el senador Juan 
Bautista Cardona al i Ignacio Nieto, secretari d'Estat d'Energia per parlar 
sobre el projecte Castor. 

La gran majoria del púb/ic procedia d'Alcanar, incloent-hi edils de l'Ajuntament i diversos exalcaldes, com el socialista Ricard Bort i J.Baptiste Beltrán, 
i el portaveu del PP Josep Beltrán. Van abarrotar tot el saló de plens i part de les escales de la casa consistorial. 

Doménec Fontanet (Bloc): "Cadascú pot tindre 
la seua manera d'entendre les coses, pero hem 
d'anar tots junts perqué cap partit polític de Vi na
ros ni d'Aicanar volem aquest projecte i tampoc la 
ciutadania , com així ho ha manifestat. L'important 
ara és que es fac,:a tot el que es puga per informar 
els ciutadans i que I'Ajuntament de Vinares done 
suport a totes les iniciatives que sorgisquen de 
la plataforma. La moció feia falta i esperem que 
la ciutadania sapiga que Vinares no vol aquesta 
ubicació ni aquesta planta de gas contraria als in
teressos de tothom". 

Javier Balada (PVI): "El projecte va sorgir amb el 
govern del PP l'any 1996, !'han continuat els so
cialistes, i ara el PP torna a tindre la clau perqué 
s'ature amb una declaració d'impacte ambiental 
desfavorable. El PVI esta en contra del projec
te del gas, i tant aquest Equip de Govern com 
!'anterior sempre han estat en contra del projecte. 
L'Ajuntament no ha ocultat cap tipus informació i 
ha manifestat clarament la seua postura. És facil 
aturar el projecte. Les competéncies de !'impacte 
mediambiental les té la Generalitat Valenciana. 

les declaracions 
Proposo a !'alcalde que nomene una comissó amb 
el diputat Castejón i el portaveu del PP perqué va
gen a parlar ambla Generalitat a Valencia". 

Juan Antonio Beltrán (PSPV): "L'Ajuntament no 
va ocultar cap tipus d'informació, sinó que la va 
posar completament a la disposició de tothom. El 
consistori vinarossenc no amaga res al d'Aicanar. 
Rebutgem la ubicació de la planta terrestre de 
gas. Entenc que el PP, esta en una situació difí
cil , peró ha d'aclarír la seua postura i centrar una 
mica el discurs perqué el que no poden fer és pi
car amunt i aval! per veure quin profit polític en 
trauen". 

Juan Bautista Juan (PP): "És vergonyós que 
el Govern central publique un projecte d'esta 
magnitud durant el mes d'agost. La transcenden
cia d'este projecte és greu i no ens beneficia en 
res . El PP de Vinarós s'ha comportat lleialment 
amb I'Ajuntament perqué som nosaltres els que 
interessem en la comissió d'urbanisme, els vam 
preguntar si pensaven al ·legar-hi , vam plante
jar preguntes en el pie ordinari d'agost i I'Equip 
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de Govern va mantenir un mutisme absolut. No 
van ser vostés qui van informar, vam ser nasal
tres qui vam preguntar. Peró encara que siga 
tard l'important és que tots els grups polítícs ens 
hem posat d'acord perqué la ubicació es canvie. 
Respecte a la petició del senyor Balada, espero 
que el senyor Romeu fac,:a el mateix en l'ambit de 
Madrid". 

Jordi Romeu (PSPV): "L'Ajuntament de Vinarós 
ha donat el pas fonamental perqué la declara
ció d'impacte ambiental a elaborar per la Gene
ralitat siga desfavorable, perqué ja disposa del 
document desfavorable d'idonertat urbanística 
que li va enviar l'ajuntament. Sembla que siga 
una constant que al PP no !'informe ningú. Fins 
i tot no !'informa la conselleria de Medí Ambient. 
Amb data 10 de julio! de 2007, el servei territo
rial de Planificació i Ordenació del Territori dema
na que se li fac,:a un informe sobre la declaració 
d'interés comunitari per a la implantació de les 
instal ·lacions. La conselleria va emetre !'informe 
en menys de 24 hores. El PP té moltes contradic
cions en la seua postura". 

www.gombau.net 
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la moció aprovada 
Davant el procés d 'exposició pública de la sol ·licitud per part 
d 'empresa ESCAL UGS, SL i coma representant de la mateixa 
el Sr Racadero del Potro Gómez perla Concessió d 'Explotació 
de Emmagatzematge Subterrani de Gas Natural projecte Castor 
en aigua situades al front de la costa de Vinarós i el reconeixe
ment d 'utilitat pública d'una serie de bens i drets que resultarien 
afectats per la construcció de les corresponents instal·lacions te
rrestres amb un gaseoducte i una planta de tractament del gas, 
que d"acord al Pla d 'Explotació presentat, van situades al terme 
municipal de Vinarós a 2,3 kilómetres de la costa. 

Ates els documents técnics 1 • objectiu del projecte Castor és apro
fitar l'antic naixement de petroli del pou anomenat "Amposta" a 
21 km de la costa de Vinarós i Alcanar per emmagatzematge de 
gas natural i connectat a amb una canonada de 90 cm de diame
tre fins la planta de tractament que esta situada a 2.3 km del mar 
i al costat del riu Sénia. L'ocupació de terreny seria de 177.906 
metres quadrats i amb una superficies d 'equipaments industrials 
i edificis de 67.250 metres quadrats amb una xemeneia de 50 m 
d 'algada i una entorxa de 60 m d'algada. 

Ates que la publicació del període d'exposició pública s'inicia el 
2 d'agost, en període estival , i només s'hi donen vint dies per 
presentar al ·legacions. 

Ates que en els últims anys els municipis del litoral mediterrani 
com Vinarós i Alcanar travessen un procés de transformació ur
bana on l'activitat constructora i turística suposa un motor basic 
de l'economia de tots dos ciutats i fa que les prespectives de 
futur vagen encaminades amb aquest dos sectors productius, 
el turístic i la construcció, entre altres. El desenvolupament del 
nostre territori té que ser racional , consensuat i compatible amb 
la pervivéncia deis nostres ecosistemes autóctons i del nostre 
paisatge natural únic. 

Per la qual cosa, mitjangant els partits municipals representats a 
I'Ajuntament Vinarós, PP, PSOE, PVI i BLOC proposem al plena
rila següent proposta d 'acord: 

Primer.- Ates que la publicació del període d'exposició pública 
s'inicia el2 d'agost, en període estival , demanem que s'amplie el 
plag d 'al ·legacions. 

Segon.- L'Ajuntament de Vinarós manifesta la seua més ferma 
OPOSICIÓ a !'actual projecte d'ubicació d 'una planta detracta
ment de Gas natural a 2.3km de la costa i al costat del riu Sénia, 
perqué afecta negativament al desenvolupament turístic del terri
tori i a la seguretat deis ciutadans de Vinarós i d"Aicanar. 

Tercer.- Demanar a I'Ajuntament de Vinarós que trasllade el con
tingut d'aquesta moció als Ajuntaments del pobles ve"lns, espe
cialment al d'Aicanar, a les Diputacions de Castelló i Tarragona, 
a la Generalitat Valenciana i Catalana, així com també al Govern 
Central, responsable de l'aprovació del projecte Castor. 

Quart.- Instar a la Conselleria de medi ambient de la Generalitat 
Valenciana que informe desfavorable a !'informe mediambiental. 
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1 La marxa va partir a les deu i 
quart del Centre Cívic d'Aicanar 1 

Les previsions la Plataforma 1 A !'arribar a la finca es 
de Defensa deis Terres del Sé- va llegir un manifest 
nia van quedar desbordades. 

Emili Fono/losa 
Les previsions inicials de la Plataforma de De
fensa deis Terres del Sénia quant a assisténcia 
a la marxa simbólica en protesta per la planta 
regasificadora , van quedar diumenge passat to
talment desbordades. Es calcula que van ser en
tre 4.000 i 5.000 els participants, en la seva gran 
majoria vei ns de la població d'Aicanar. Entre els 
manifestants, va destacar la presencia de part de 
la plana major del PP de Catalunya, amb el seu 
maxim responsable a I'Ajuntament de Barcelona , 
Alberto Fernandez Díaz, i de la Diputació Pro
vincial de Castelló, amb el vicepresident, Vicen
te Aparici . També hi eren els alcaldes populars 
de Pen íscola i Sant Rafael del Riu i el portaveu 
del PP a Vinarós, Juan Bautista Juan, juntament 
amb nombrosos edils d'aquest partit a Vinarós, a 
més del regidor del Bloc. L'Ajuntament d'Aicanar 
va estar representat en la seva practica totalitat 
amb el republica Josep María Sancho, en funcio
ns d'alcalde, a !'estar de viatge !'alcalde Alfons 
Monserrat. També va haver representació del 
PSC d'UIIdecona . La marxa va partir a les deu 
i quart del Centre Cívic d'Aicanar i va arribar a 
les onze a la finca situada al costat del riu Sénia. 
Guardia Civil i Policía Local d'ambdós municipis 
van regular el transit que va quedar tallat pel 
Camí Vell d'Aicanar, davant tanta multitud , que 

va desfilar pacíficament, sense el més mínim in
cident. Va destacar l'abséncia total de pancartes 
amb al ·lusions o anagrames polítics i és que així 
ho van demanar préviament els convocants. 

Manifest 
A !'arribar a la finca , després de recórrer-la par
cialment, es va donar lectura a un manifest en el 
qual s'expressen els motius pels quals Alcanar, 
el nucli urba del qual esta a tan sois quilómetre i 
mig en línia recta dellloc, s'oposa diametralment 
al projecte Castor, que impulsa !'empresa Escal 
UGS SL. Una explosió de gas, avaria o una fuita 
tindria catastrófiques conseqüéncies segons deia 
el manifest, el qual remarcava també !'impacte 
visual i el perjudici al riu Sénia, !'agricultura, el 
turisme i la pesca, a més del perill de proliferació 
d'indústries contaminants. 

Declaracions 
Aparici va indicar que la Diputació ha al ·legat que 
no se li ha consultat i que a més no esta d'acord 
en l'empla<;:ament de la planta , "volem que es fa
ciliti un consens amb totes les administracions i 
agents socials per a trobar un empla<;:ament ac
ceptat per tot el món", va indicar. Reconeixia el 
vicepresident provincial la importancia del projec
te en l'ambit estatal, com altres com el transva-

sament de I'Ebre, "cal assolir el consens de tots, 
amb els informes favorables de I'Administració 
valenciana , el projecte no esta en la fase final ". 
Va deixar ciar que el PP en la provincia de Cas
telló no esta en contra del projecte, pero sí de la 
ubicació de la planta terrestre. El catala Alberto 
Fernandez Díaz censurava que aquest projecte 
s'ha traslladat a la ciutadania amb traidoria per
qué s'ha fet absolutament d'esquena als ajunta
ments afectats i que "el primer que cal fer és pa
ralitzar el projecte, deixar-lo sobre la taula , obrir 
un dialeg seriós amb els municipis i prendre la 
decisions necessaries per garantir el subministra
ment de gas pero oer sobre de tot la seguretat en 
el paisatge, l'economia, el turisme i !'agricultura". 
Sancho incidia que la finca de la Devesa esta en
voltada de zones on s'esta fomentant la implanta
ció de !'agricultura ecológica , així com existeixen 
uns hivernacles en protecció ecológica , "se'ns 
esta espoliant, se'ns dóna un tractament colonial, 
podem parlar de la térmica d'Andorra , la nuclear 
d'Ascó, volen fer un cementiri nuclear, ens es
tan portant totes les escombraries ... ",afegint que 
són molt pocs els llocs de treball que comportara 
aquesta planta. Joan Ferrando, de la plataforma 
organitzadora, advocava perqué es construeixi 
en lloc del previst gran dipósit altres més petits i 
situar-los allí on tacen més falta . 
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El primer acto público contra el provecto del gas en Vinaros 
sólo logra reunir a setenta personas 
La plataforma ciudadana asegura que afectará a la pesca durante siete años y que va a crear pocos puestos de trabajo 

Emili Fono/losa 

La reunión en Vinarós fue conducida por la Plataforma 
Ciutadana de les Terres del Sénia 

La diferente reacción popular que ha suscitado el proyecto del depósito de 
gas submarino y la planta regasificadora en tierra en los dos municipios 
más implicados, Alcanar y Vinarós, quedó patente en la reunión informativa 
celebrada el pasado viernes por la noche a la que, aunque el salón de actos 
de la Casa de la Cultura de Vinarós se llenó, no fueron más de setenta los 
asistentes, cuando en Alcanar el movimiento ciudadano fue capaz de reco
ger siete mil firmas en contra en sólo dos días. 
La reunión en Vinarós fue conducida por la Plataforma Ciutadana de les 
Terres del Sénia, que en dos convocatorias anteriores celebradas en Al
canar había logrado reunir en cada una a más de medio millar de perso
nas, aunque ese municipio apenas llega a los diez mil habitantes. Entre 
los asistentes a la de Vinarós, que llenaron el citado salón de actos al ser 
de reducida capacidad , estaban como espectadores el alcalde de Vinarós, 
Jordi Romeu, y concejales del PSPV-PSOE, PP y Bloc de esta ciudad y de 
ERC de Alcanar. La reunión estuvo convocada por Esquerra Republicana , 
Els Verds del País Valencia , Maulets, A.C. Aplec del Sénia y Assemblea de 
Joves de Vinarós CAJEI. 
El químico Aitor Mimendia , integrante de la plataforma, aclaró que esta 
plataforma está en contra de la totalidad del proyecto, no solamente de la 
planta por su ubicación próxima al núcleo urbano de Alcanar, sino también 
porque el gasoducto marino va a dañar al sector pesquero. Así, las rutas ha
bituales de pesca quedarán afectadas durante siete años, durante tres años 
descenderá la capacidad de reproducción de especies de los dos arrecifes 
artificiales junto a los que discurrirá y se removerá el fondo marino apare
ciendo metales pesados, entre otros perjuicios. También habrá problemas 
de contaminación en el río Sénia, porque se producirán vertidos de aguas, 
aunque éstas hayan pasado por una previa depuración, como señaló. 
Lluc Ulldemolins, estudiante universitario y portavoz de la plataforma, co
municó que la empresa promotora Escal UGS SL, les ha indicado que el 
estudio de impacto ambiental del proyecto, que lleva en trámite desde el 
año 2005, va a ser publicado en el BOE y el DOGV entre mediados y fina
les de este septiembre. Asimismo, consideró que las instalaciones de tierra 
crearan pocos puestos de trabajos, el parking previsto en el proyecto sólo 
contempla 40 plazas de estacionamiento, matizó. En el proyecto, no se in
dica nada sobre compensaciones a los municipios afectados y en 1 O años 
la empresa tiene previsto amortizar los 925 millones de euros que invertirá, 
según también comentaron Mimendia y Ulldemolins. 
Asimismo, se remarcó que esta planta será de gas presurizado, que es 600 
veces más explosivo que el licuado, previsto para otras instalaciones de 
España. 
Por otro lado, se hizo especial hincapié en la posibilidad de que esta planta 
no sea la primera instalación industrial en la finca conocida como de La Sun
yera, "como no será rentable , tras ponerla en marcha se podría crear una 
planta de ciclo combinado, que aprovecharía el gas para generar energía, 
entonces aumentarían mucho las emisiones atmosféricas", dijo Mimendia. 
Esta plataforma ciudadana confía en que la movilización ciudadana pueda 
retrasar el proyecto, como está sucediendo en Mugardos, donde los pes
cadores están impidiendo que se culmine la fase de pruebas de una planta 
similar, no dejando entrar barcos que aporten combustible. 

La Delegación del Baix Maestrat de la Asociación de Familiares 
de Enfermos de Alzheimer de Castelló, con motivo de la cele
bración del Día Mundial del Alzheimer el día 21 de septiembre, 
habilitará un punto de información el 20 de septiembre junto al 
Mercado Municipal de Vinares de 9.00 a 14.00 horas. También 
dispondrá de puntos de información en Peníscola y Benicarló jun
to a los mercados municipales los días 17 y 19 de septiembre, 
respectivamente . 

Por otra parte , informaros que el día 15-9-07, se realiza en el Cen
tro de Día la Primera Olimpiada del Alzheimer en la que participa
rán los usuarios con sus familiares y posteriormente comeremos 
todos juntos. Las actividades empezarán sobre las 11.30 horas. 
Agradeceríamos vuestra visita . 



Vinarós, 8 de setembre de 2007 13 

Vinaros presenta el Concurs de Cuina aplicada alllagostí a Valladolid 
Y. C. 
El Concurs Nacional de Cuina aplicada al llagostí, que se celebrara el próxim 
24 de setembre, es va presentar dimecres a Valladolid. L'acte va consistir en 
un dinar amb la premsa especialitzada en cuina i turisme i a la tarda es va ter 
la presentació oficial al Museu d'Art Contemporani Espanyol amb la presencia 
de representants de la política, la cultura i la societat val·lisoletana. En ambdós 
actes, el cuiner local Jesús Ramiro va elaborar els plats amb la materia primera 
estrella: elllagostí de Vinarós. Enguany s'ha escollit Valladolid pera la presenta
ció per tal de captar participants per al concurs de la zona de Castella i Lleó, de 
la qual procedixen nombrosos turistes que visiten Vinarós. L'aposta turística per 
aquesta comunitat es va encetar ambla presencia vinarossenca a la Fira de Tu
risme de Valladolid que ha servit per promocionar la localitat. En anys anteriors, 
aquest concurs s'ha presentat a Barcelona, Saragossa i Sant Sebastiá 
El Concurs Nacional de Cuina aplicada alllagostí se celebrara dins deis actes 
de conmemoració de la carta de poblament de Vinarós que enguany tara 766 
anys. El jurat estara compost per professionals de la cuina i el presidira el 
cuiner Jordi Roca del prestigiós restaurant El Celler de Can Roca de Girona, 
que compta amb dos estrelles Michelín. Com cada edició, els participants 
cuinaran els plats a la vista de tothom a la pla9<3 de Sant Agustí el dia 24 
de setembre a la tarda. El jurat tastara els plats, també davant del públic, a 
I'Auditori Municipal, on es lliuraran els premis. Per concloure el concurs, es 
tara !'habitual sopar de gala a les cavallerisses de l'ermitori de la Mare de 
Déu de la Misericórdia, el menú del qual el cuinara el guanyador del concurs 
de l'any passat, Alberto Moreno, del restaurant Dos Hermanos de Madrid. El 
concurs de cuina es va crear des del Patronat de T urisme perdonar a conéixer 
elllagostí de Vinarós i la gastronomía local a escala nacional. L'edició passada 
va tindre molt de ressó en els mitjans de comunicació nacionals, així com al
tres iniciatives de promoció com la nit delllagostí a les testes d'agost. 

La regidora de Turisme, Mamen Obiol i el tecnic de Turisme , Gabriel Quesada La setmana que ve, ampliarem la informació. 

l'ocupació turística de l'agost arriba al 95o/o a Vinaros 

. --

Redacció 
L'ocupació turística a Vinarós s'ha situat al vol
tant del 95%, un percentatge com el de l'any 
passat. Els hotels han sigut els que més ocupa
ció han tingut (quasi el 100%) per davant deis 
apartaments i els campings, encara que aquests 
van registrar més ocupants que al mes de julio!. 
Quant a la procedencia deis turistes, destaquen 
dins l'ambit nacional els madrilenys i els cata
lans i, en menor mesura, bascas i aragonesas, 
la qual cosa suposa un canvi respecte al mes 
julio! , en qué els aragonesas van ser els princi
pals visitants. 

Pel que fa als visitants de l'estranger, els 
francesas (els que més vénen a Vinarós), els 
alemanys i els anglesos van ser els que van 
escollir aquesta localitat per passar les seues 
vacan ces. 
L'Oficina de Turisme ha incrementat el nombre 
de visites tant per part de turistes nacionals com 
estrangers i la principal informació que es va de
manar va ser informació local i de la costa de la 
Tarongina, testes i oci . 
Quants als restaurants de Vinarós, aquests han 
tingut un bon mes i s'han omplit vora un 82% 
durant tot el mes d'agost. 

PRO NOVIAS 
abre nueva tienda en Vinaros 

El próximo 14 de septiembre a las 19 horas, 
la reconocida firma PRONOVIAS abre un 
nuevo establecimiento en Vinaros en la calle 
San Cristóbal, 30. Colecciones exclusivas para 
todas las novias, ceremonias y fiesta en general 
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La preocupación por el puerto 
atrae a numeroso público a un acto de Amics de Vinaros 

Intervinieron el prestigioso profesor de la universidad alemana de Potsdam y doctor honoris causa de la UJ/ , Pedro Barceló; los historiadores Sebastián Albiol y Miquel 
Baila; el industrial naviero Juan Blanchadell, y el senador socialista Juan Batiste Cardona 

Emili Fono/losa 
Los locales del Club Náutico Vinarós se quedaron pequeños para acoger a 
toda la cantidad de público que quiso asistir al primero de los dos coloquios 
con relevantes personalidades convocado por la Associació Amics de Vinarós y 
que estuvo dedicado al puerto, inmerso en estos momentos en unos planes de 
remodelación que han levantado gran controversia. 
El propio presidente de la asociación José Luis Pascual, al presentar el 
acto dijo que "este tema , si me permiten la expresión , pinta mal, lleva mal 
rumbo". Ante más de un centenar de personas, algunas de las cuales se 
quedaron sin asiento , intervinieron el prestigioso profesor de la universi
dad alemana de Potsdam y doctor honoris causa de la UJI , Pedro Barceló; 
los historiadores Sebastián Albiol y Miquel Baila ; el industrial naviero Juan 
Blanchadell, y el senador socialista Juan Batiste Cardona . Pascual excu-

Els socialistes insten al Consell 

só la ausencia del senador del PP. Carlos Murria , que no pudo acudir por 
problemas de agenda , aunque no vino en su lugar ningún sustituto , como 
se esperaba . 
Cada contertulio tuvo un tiempo determinado para intervenir, con rueda poste
rior de preguntas. Se comenzó por los aspectos históricos para después pasar 
a la problemática actual. Barceló destacó que la creación del puerto fue la en
trada de Vinarós en el gran marco de la historia. Entre los asistentes estaban 
el alcalde de Vinarós, Jordi Romeu , y concejales de todos los grupos políticos 
del Ayuntamiento. 
El segundo coloquio se celebró el martes y llevaba por título "Vinarós, sortida 
natural d'Aragó", reivindicando la importancia de la N-232 Vinarós-Vitoria . Par
ticiparon de nuevo Barceló y Albiol, y como representantes políticos el senador 
Juan José Ortiz, del PP, y el diputado socialista Ximo Puig. 

a redactar un nou proiecte de remodelació del port 
YC. 
El grup parlamentari socialista ha presentat a les 
Corts Valencianes una proposició no de llei perqué 
es torne a redactar el projecte de remodelació 
del port de Vinarós. Així ho va anunciar aquesta 
setmana el diputat autonómic pel PSPV-PSOE, 
Adolf Sanmartín, qui va explicar que a la 
proposta presentada al Consell s'insta que es 
redacte de nou el projecte tenint en compte les 
reivindicacions de I'Ajuntament de Vinarós i deis 
col ·lectius usuaris del port. 
Sanmartín i el també diputat i portaveu adjunt del 
Grup Parlamentari , Joaquim Puig, van presentar 
aquesta proposta a les Corts dimarts i en la qual 
insten a que es retome un dialeg per la nova 
redacció del projecte. "Volem que s"inicie una 
via de dialeg i participació activa amb la Direcció 
General de Transports, Ports i Costes de la 
Conselleria d'lnfraestructures i Transport, i que el 
grau de compliment de la present resolució, done 
compte davant les Corts en el termini maxim de 
6 mesos". 
El diputat va assenyalar que l'execució del 
projecte del Govern valencia suposaria un greu 
perjudici per al sector pesquer i industrial en 
reduir-se la bocana del port i rebaixar la lamina 
d'aigua i quedar un darsena pesquera molt 
menuda. Segons Sanmartín, la intenció de la 
Generalitat és que el port de Vinarós siga "un eix 
de turisme, i pensem que el port dóna per a molt 
més, no es pot red u ir la zona pesquera per altres 
interessos". 

Antonio 
Rodríguez, 
Adolf 
Sanmartin i 
Juan Antonio 
Beltrán 



Los vecinos de la urbanización Las Palmeras de la zona norte participaron un año 
más en la maratón acuática del puerto organizada por el Club Natació Vinarós. 

En la maratón acuática también participó la perrita Lola con su propietario Luis. 
También recibió el correspondiente trofeo por parte de la organización. 

PEÑA TAURINA PAN Y TOROS 

FIESTA 48 ANIVERSARIO 
Hoy sábado celebramos la fiesta del 48 
aniversario, con la típica cena delante del 
local social, para lo que la junta directiva ha 
preparado un delicioso menú. Y no faltará la 
orquesta que amenizará la velada, que será 
Band y Venen. 

Durante la cena se sorteará una figura de 
nuestro artista local Agustín Roso, toro en 
piedra y bronce, siendo lo que se recaude a 
beneficio de la Cruz Roja local. 

~ En memoria de 

Cristina Borja Balaguer 
Siempre te recordaremos 

Tusamigas ~ 
1995. Este plantel de futbolistas marcaron historia y se está preparando algo que también hará historia. 
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En la foto, Manuel Palomo Romero, presidente de la Asociación de 
Antiguos Residentes de Alhucemas, que ha sido condecorado por el rey 
de Marruecos Mohamed VI. Desde estas líneas le mandamos todos los 
paisanos, antiguos residentes de Alhucemas, que vivimos en Vinarós, 
nuestra más cariñosa felicitación, junto con nuestro apoyo para que siga su 
magnífica tarea en nuestra asociación . .. 
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De vacaciones de Mahó (Menorca) 

La payasa mayor el dia 7 de septiembre cumplirá la mayoría de edad 

~~ [§[1 ~~ o~UYA]@ @QD~ @~o~ 
'Els l!lialiis' ha sl!.lscrito el 
contrato de colaboración con 
la empresa EDUCADHOC 
encargada de la gestión 

de los 
para alumnos de o y 2° 
de Educación Primaria. 

, 
EN LA LIBRERIA 
''ELS DIARIS'' 

~ 
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Salvador Quinzá Macip 
El pasado día 15 se celebraba en nuestra ciudad, 
una y quizá la más importante festividad religiosa, 
que la Iglesia católica dedica a Santa María, 
concretamente la Asunción de la Virgen a los cielos 
en cuerpo y alma. 
La parroquia arciprestal de La Asunción, por lo 
tanto, celebraba su día grande ante la festividad 
de su titular La Asunción. 
El día fue radiante y con toda su esplendidez, 
desde el sol radiante hasta una calor soportable 
en este "loco", meteorológicamente hablando, mes 
de agosto. 
Los actos programados en esta festividad de la 
Virgen, se desarrollaron como es habitual a través 
de los años, en su parroquia. Una solemne misa 
a las 19 horas y en que por cierto y como pasa 
todos los años, se llenaba el templo para celebrar 
esta festividad , daba el prólogo a la procesión con 
la imagen preciosa de la Virgen "dormida", por las 
calles de costumbre de nuestra ciudad. 
La solemne misa contó con todos los ingredientes 
posibles para su solemnidad: la Coral Juvenil Sant 
Sebastiá, el organista Enrie Meliá, la gente que 
llenaba el templo, nuestras reinas y damas de las 
fiestas, las cofradías del Santísimo Sacramento 
y de Nuestra Señora de la Misericordia, nuestros 
representantes municipales nuevos salidos de 
las urnas hace algo más de un mes, el párroco y 
arcipreste de La Asunción , mosén Emilio Vinaixa 
Porcar, el cual ofició la misa y acompañado por 
varios sacerdotes, y un clima completo de alegría 

SU PUBLICIDAD LLEGARÁ CON GRAN DIFUSIÓN EN RADIO 
RADIO NUEVA VINARÓS 
RADIO ULLDECONA 
COPE VINARÓS 
SER BENICARLÓ 
Y. EN CUALQUIER OTRA EMISORA A NIVEL NACIONAL 

SU PUBLICIDAD MÁS EFECTIVA EN PRENSA 
DIARIET-SETMANARI 
7 DIES VINARÓS Y BENICARLÓ 
CRÓNICA VINARÓS 
"EL DISSABTE" BENICARLÓ ... 

SU PUBLICIDAD EN TV 
CANAL 56 COMARCA 
ULLDECONA 
CANAL NORD 

y fiesta como debe de ser. 
En la homilía de mosén Emilio y dedicada a 
la titular del templo, nos hablaba de la Virgen 
recordando su "dormición" y no su muerte fisica 
para ser ascendida a los cielos en cuerpo y alma y 
acompañada de ángeles, según dogma de fe del 
año 1950, en que en estos momentos teníamos 
como Papa, el sumo pontífice Pío XII. Nada más 
bello nos relata lo dicho, si miramos al centro del 
presbiterio de La Asunción , en que vemos a la 
Virgen en este momento y tal como se relata . 
Uno, como católico, agradece al nuevo alcalde 
socialista Jordi Romeu Llorach, que participe en los 
actos religiosos y en nuestras procesiones, cosa 
que a lo largo de los tiempos no ha sido siempre 
así. Creo sinceramente que es una actitud, la suya, 
que todos los católicos de Vinarós le deberíamos 
de agradecer. 
Una vez finalizada la procesión celebrada después 
de la misa, y a la que se añadió para darle aún más 
brillantez, nuestra banda de música La Alianza , 
con su director José Ramón Renovell Renovell , en 
este año de su centenario, se procedió a la ofrenda 
floral de damas y cofradías. 
En fin, un espléndido día en que celebramos el 
dia de La Asunción de la Virgen, y cuya imagen 
"durmiente" en su peaña fue portada por las calles 
de nuestra ciudad. Como decía el inicio, todo salió 
muy bien. 
Que Santa María en su advocación de La 
Asunción , interceda por nuestra ciudad y hasta el 
próximo año. 

FRANCISCO VAQUER TORRES DELEGADO PROVINCIA CASTELLÓN 
REGALOS DE EMPRESA · RECLAMOS PUBLICITARIOS · IMAGEN CORPORATIVA 
PROMOCIONES FERIAS 
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Daniela va náixer el passat vuit d'agost i és la 
primera filia de la periodista Sunny López. Des 
del Diariet felicitem a Sunny i Dani, que inicien 
!'aventura de ser pares. 
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Javier Sauz, de nuevo en Perú: un viaie 
de placer con componente humanitario 
Emili Fono/losa 
El vecino de Vinarós Javier Sanz, su esposa y sus 
dos hijos no han podido cumplir todo lo previsto en 
su viaje de vacaciones que iniciaron el lunes 27 de 
agosto a Perú, a causa del trágico terremoto sufrido 
en ese país, por ejemplo, el hotel que habían con
tratado en Pisco ha sido borrado literalmente del 
mapa, pero su viaje de placer adquiere ahora una 
vertiente humanitaria ya que han aprovechado para 
llevarse material de ayuda para los damnificados. 
Javier había decidido llevarse a su familia durante 
dos semanas al país andino, porque ha estado allí 
en los últimos años en dos ocasiones, integrado en 
Bomberos Sin Fronteras para ayudar a los bombe
ros y arqueólogos locales a explorar los yacimientos 
de las culturas inca y chachapoyas; quería que su 
familia conociera las bondades de aquella gente y la 
riqueza de sus paisajes. Tenían el hotel contratado 
desde hace un mes en la ciudad de Pisco, ahora de
vastada por el tremendo seísmo. Es pura casualidad 
que su lugar de destino fuera la ciudad más dañada, 
aunque explicaba a Vinarós.News que "se trata de 
un lugar de mucha afluencia de turistas porque allí 
hay los embarcaderos de donde salen las embarca
ciones para acudir a una preciosa reserva marina". 
El hotel elegido, está ahora en ruinas. Ha sido nece
sario recurrir a otro lugar, y en concreto han elegido 
lea, que también ha sufrido serios daños, "allí hay 
hoteles que no han sufrido daños". "El viaje no lo he
mos tenido que suspender porque el aeropuerto de 
lea igual está operativo" destacaba. Ante las circuns
tancias sobrevenidas después de planear este viaje 
de vacaciones, Sanz ha vuelto a sacar a relucir su 
vena humanitaria (ha acudido en misiones de ayuda 
a Nicaragua, Túnez y Perú) y ha querido aprovechar 
aún más el viaje. 
En nombre de Bomberos Sin Fronteras, se llevó 
hasta la zona desvastada material escolar donado 
por las librerías de Vinarós, Lisboa y Els Diaris y 
además, la ONG a la que pertenece y el Consorcio 

Provincial de Bomberos le han entregado cha
quetones y variada ropa de abrigo. Javier piensa 
ir hasta Pisco, en donde el terremoto también ha 
destruido los embarcaderos en donde debía co
ger el transporte para ir a la citada reserva y all í 
hará la entrega del material a la Agencia Española 
de Cooperación Internacional (AECI). Javier Sanz 
y familia regresarán a España el 1 O de septiem
bre y seguro que lo harán con ganas de volver 
para prestar aún más ayuda, al menos, siempre 
ha sido así cuando este joven vinarocense ha 
culminado alguna de sus campañas humanitarias 
emprendidas en compañía de otros integrantes 
de Bomberos Sin Fronteras. 

- FOSAS SÉPTICAS - REDES ALCANTARILLADO - DESAGÜES 
- BÚSQUEDA Y LOCALIZACIÓN DE ARQUETAS 
Y DESAGÜES ENTERRADOS 

- ASPIRADOR DE AGUA PARA PEQUEÑAS INUNDACIONES 
EN LOCALES COMERCIALES, PARKINGS, PISOS ETC ... 

.,.~l. s.l. - MANTENIMIENTO DESAGÜES COMUNITARIOS 

Avda. Zaragoza, s/n 
Apdo. 538 
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No debes seguir con los mismos 
planteamientos. Te interesa tener 
nuevas experiencias en tu vida 
sentimental. Respecto a tu salud, 
debes reflexionar con calma antes 
de tomar ninguna decisión de cara al 
futuro. Evita los impulsos que te lleven 
a gastar sin ton ni son. - ---4 
En asuntos de amor no debes 
quemarte en relaciones que no tienen 
ningún futuro. Respecto a tu salud, 
puedes bajar tus barreras emocionales 
y sentirte más vulnerable. En lo que 
respecta a tu economía, es la hora de 
inic1ar un ciclo de acción que te sirva 
para obtener resultados. 

---~ Mercurio y Júpiter transitando por 
tu casa cmco te facilita conocer a 
gente nueva. Respecto a tu salud, 
evita el estrés y las preocupaciones. 
Haz que tu mente descanse. Tus 
ganas por recoger frutos económicos 

G
EMINJ:S puede hacer que te precipites en tus 

negociaciones. 

Tienes que estrechar aún más los 
lazos con tu pareja . Respecto a tu 
salud, si controlas la calidad de tu 
alimentación tienes mucho ganado 
Quizá tengas que cambiar tus 
planteamienlos a 1¡:¡ ~ora de manejar 
tus recursos econom1cos. Hoy es un 
mal día para dar consejos. 

----~ Respecto a tu salud, para estar tranquilo 
debes llevar una v1da ordenad:'!, sin 
excesos. El tránsito de Marte, venus 
y el Sol por la casa dos indica que es 
probable que tengas tendencia a gastar 
el dinero de forma rápida y un tanto 
superflua. Tus relaciones sentimentales 
pasan por un buen momento. 

--~ Es necesario que en materia de 
amor te manifiestes de un modo más 
sincero. Respecto a tu salud, vas a 
tener que mejorar tu calidad de vida 
si quieres que las cosas que tanto 
deseas se cumplan . En asuntos de 
dinero aproveclia estos días para 
organizarte y reordenar. 

---~ Es probable que suda alguna historia 
sentimental dentro de tu círculo de 
amistades, lo cual no dejará de ser una 
sorpresa para alguien. Respecto a tu salud 
la serenidad y el autocontrol es fundamental 
a la hora de mantener tu organismo estable. 
Con relación al dinero, es posible que 
sobrepases el presupuesto. 

----~ En asuntos de amor estás muy acelerado 
y según cómo actúes se puede convertir 
en una virtud o en un defecto. Respecto 
a tu salud, te sentirás lleno de v1da, y 
con mucha fuerza. Con relación a tu 
dinero, tienes la oportunidad de obtener 

~SICOI~PJ:o beneficios. Se trata de que sepas actuar 
1:: con diligencia. 

Quizá, sea el momento oportuno para 
deshacer ciertos errores sentimentales 
del pasado hablándolo. Respecto a tu 
salud, tus problemas no se manifiestan 
en el plano físico sino en el emocional. 
La posición de Mercurio en tu signo 
indica nuevas oportunidades en todo 
lo relacionado con el trabajo. --- -...¡ 
Con Venus, Mercurio, Marte, Júpiter 
y el Sol transitando ror tu casa ocho 
tu capacidad actua rara expresar 
tus sentimientos con e sexo es muy 
intensa. Respecto a tu salud, quiza 
necesitas cambiar la visión de tus 
responsabilidades y no preocuparte 

·~:APRIC:OFtNJO tanto por ciertos asuntos. 

---~ El tránsito de Venus por tu casa siete 
refleja que puedes vivir momentos 
afectivos muy interesantes. Te darás 
cuenta que nuevas actitudes te llevan 
a mejorar tu estado de salud. La 
acumulación de planetas indica un 
periodo importante en lo que respecta ,.._,.,,.,uu a tu dinero compartido. 

Venus transitando por tu signo indica 
que puedes vivir un periodo excelente 
para enamorarte o para mejorar tus 
relaciones actuales. Vas a vivir tus 
asuntos con relax e inteligencia. Te 
notarás bien de salud. Respecto al 
dinero, si debes algo, tendras que pagar 
para evitarte gran<les disgustos. 

/ 



Diversió per als xiquets, 
tranquil·litat per als pares 
L'escola es va acomiadar fins l'estiu vinent amb una gran festa de cloenda 

X.F 

El passat 30 d'agost es va clausurar l'escola d'estiu 2007 a Vinar6s, després de dos mesos d'intensa 
activitat. Els xiquets han aprofitat al maxim les vacances gaudint d'un estiu lúdic i al mateix temps formatiu 
i social, en qué han aprés, s'han divertit i s'han relacionat. Una iniciativa que, a més, agra"lxen els pares, 
perqué facilita i afavorix la conciliació de la vida familiar i laboral durant les vacances escolars. Enguany, hi 
han participat un total de 700 alumnes durant els mesos de juliol i agost. 

L'escola d'estiu va naixer com a complement 
formatiu de xiquets en un espai lúdic i d'esplai 
en els mesos de julio! i agost, quan el curs es
colar ha finalitzat i els col·legis estan tancats. El 
nombre d'alumnes que s'hi matriculen va aug
mentant any rere any. Aquest estiu s'hi han ma
triculat un total de 450 xiquets i xiquetes durant 
el mes de julio! i 250 durant el mes d'agost. 

El programa de treball d'enguany ha desenvolu
pat tallers dirigits per formadors i dinamitzadors 
especialitzats. Un total de 25 monitors han sigut 
els encarregats de vetllar pels alumnes i pre-

parar, coordinar i desenvolupar els tallers i els 
cursos de teatre, cuina , manualitats, balls i jocs 
esportius, entre d'altres. 

A més, el servei de ludoteca continuara obert 
seguint el seu horari habitual , que s'ha adequat 
per conciliar l'horari de treball deis pares. Aquest 
estiu els alumnes de sisé s'han traslladat al Ca
sal Jove, amb l'objectiu de donar a conéixer les 
seues instal ·lacions, on han realitzat tallers es
pecífics per l'edat. Un Casal Jove que al julio! va 
ampliar les instal ·lacions amb l'ús de la biblio
teca de la Casa de la Cultura, que s'ha util itzat 

com a aula pera la realització de tallers. 

Cloenda 

L'acte de cloenda d'enguany es va celebrar 
el passat dia 30 d'agost, i va estar organit
zat per l'equip de monitors i els alumnes amb 
molta cura. El festival i la jornada de portes 
obertes constava de cinc parts : un festival 
amb actuacions musicals deis diversos grups, 
una obra de teatre molt ben treballada sobre 
Peter Pan , una gimcana sobre la piramide de 
l'alimentació , una exposició deis treballs i un 
esmorzar comunitari . 



Els alumnes 
han pogut 
gaudir de 
tallers, 
teatre, cuino, 
manualitats, 
balls i jocs 
esportius, 
entre 
d'altres. 
Els espais 
escollits per 
celebrar 
aquesta edició 
han estat el 
col · legi Sant 
Sebastia i el 
Casal Jove. 



Enguany han estat 14 les famílies acollidores de les nostres 
comarques gracies al programa "Vacances en pau" 

Els xiquets sahrauis tornen 
a casa ambla motxilla plena 
de bons records 

Rosario Gómez i Minetu 

Durant aquests dies han realitzat trobades que permeten l'intercanvi d'opinions 
entre les famílies acollidores mentre els xiquets es retroben i fan activitats conjuntes 

X.F 
Els catorze xiquets i xiquetes sahrauís que enguany han passat l'estiu a les nostres comarques gracies al programa 
Vacances en pau i les seues respectives famílies acollidores, van fer diumenge una trabada en l'entorn natural de Mas 
Macia, al terme municipal de Rossell. Era una trabada de convivencia amb regust de comiat, ja que tots ells van tornar 
quatre dies després (el passat 6 de setembre) als campaments de refugiats del Sahara Occidental on viuen. 

Una iniciativa solidaria 

A banda d'oferir als xiquets i les xiquetes poder 
passar un estiu lluny de les incleméncies 
meteorológiques i l'escassetat de recursos 
amb qué viuen en els campaments, aquesta 
iniciativa solidaria té com a objectiu difondre 
i sensibilitzar la ciutadania del problema del 
poble sahrauí, que des de l'any 1975 es veu 
obligat a viure refugiat en un desert situat a la 
regió algeriana de Tindouf, un cap els governs 
de Mauritania i el Marroc es van repartir el 
Sahara Occidental. Allí les condicions de vida 
són molt dures, amb temperatures extremes 
que a l'estiu sobrepassen els 60°C, manca 
d'aigua i d'electricitat. Quan arriben aquí, el 
canvi és molt brusc. Les comoditats i el ritme 
de vida són molt diferents. L'estada a les 
nostres comarques els permet fer-se revisions 
mediques de la vista malmesa per la pols del 
desert i recuperar-se de malnutricions. Peró 
sobretot, tal com ens explica el coordinador de 
les famílies i membre de Smara, l'associació 
d'ajuda al poble sahrauí, Juan Adell , "poden 

compartir l'estiu amb xiquets i xiquetes d'aquí". 
Durant l'estada han descobert molts indrets 
nous i han conviscut amb altres xiquets a 
l'escola d'estiu. També han anat a la piscina, 
han fet jocs i fins i tot alguns han anat de 
vacances amb les seues famílies d'acollida. 
D'aquesta manera, segons Adell, "cada dia 
han anat descobrint noves experiéncies que, 
si bé són habituals per la nostra societat, ells 
les han trobades extraordinaries". Entre les 
noves experiéncies cal destacar una estada al 
panta de la Sénia, una visita a I'Aquarama, a 
les Caves de Sant Josep de la Vall d'Uixó o un 
passeig en golondrina pel port de Castelló. Es 
tracta de trobades "que permeten l'intercanvi 
d'opinions entre les famílies acollidores 
mentre els xiquets es retroben i fan activitats 
conjuntes". 

Experiencia mútuament enriquidora 

Les famílies d'acollida coincidixen que són 
xiquets molt dinamics que necessiten moure's 
contínuament. La vinarossenca Rosario 

Gómez fa tres anys que acull una xiqueta 
sahrauí. Durant dos anys ha acollit Sara, i 
enguany ha fet el mateix amb Minetu, de 9 
anys. Segons Rosario, "Minetu no ha tingut 
cap problema d'adaptació a la seua nova 
llar i nova familia, tot i que era el primer any 
que venia . Juliol i agost ha anat a l'escola 
d'estiu L'llla, on ha conviscut amb xiquets 
vinarossencs. El menjar tampoc no ha sigut 
cap problema per Minetu, que s'ha acostumat 
perfectament a la nostra manera de cuinar. 
Els primers dies salen ser xiquets cohibits, 
peró un cap coneixen una mica més l'entorn 
s'obrin de seguida. Amb Sara mantenim 
el contacte, no el vull perdre". Per Rosario, 
!'experiencia és "mútuament enriquidora". 
Assegura que acollir xiquets sahrauís "m'ha 
omplit molt, i també al meu marit i als meus 
dos fills. Ells em donen malta companyia i 
malta estima". 

Els xiquets han marxat contents, esperant 
retrobar-se amb les seues famílies, amb la 
bossa i la motxilla plenes de bons records 





L'Associació de Nanas i Gegants de 
Vinarós no té com a únic objectiu i 
activitats, fer cultura amb les nostres 
sortides i, a més, portar el nom del 
nostre poble alla on fac;:a falta. 
També sabem que cal fomentar i 
fer créixer aquesta testa que ens 
identifica culturalment; és per aixó 
que alla on caiga anar per tal de 
promocionar-la i fer que es creen 
noves calles de Gegants i Nanas 
forma part de la nostra tasca. Així 
va ser, i així va passar a la Galera 
on la seua alcaldessa no va dubtar a 
posar-se un deis nostres caps pera 
comenc;:ar a estudiar el tema. 
A Peníscola, aquest 7 de setembre, 
ens espera la missió que més 
il ·lusió ens fa: traure la pols als 
gegants amagats al nostre país, i 
donar lluentor als nanas, als cabuts , 
o com li vulgueu dir, que els han 
d'acompanyar. Peró aixó ja ho 
veurem la propera setmana. 

Una patente de sanidad de 1822 
Alfredo Gómez 
Rebuscando entre los papeles ha llegado a nuestras 
a manos una interesante patente de sanidad marítima 
de Vinarós. Ahora que el tema del puerto está 
"candente" y haciendo honor a nuestros antepasados 
ponemos de relieve este documento, dando justo 
soporte a la Plataforma en la remodelación adecuada 
de uno de los puertos históricos más importantes de 
nuestro país. Y perdonen el inciso pero el deber de 
los historiadores es estar al lado de quien, a título 
personal , defienden nuestro puerto a capa y espada. 
Y se haga lo que se haga que, por favor, se respeten 
los búnkers republicanos del puerto, sobre todo el de 
la playa del Clot. 
Entrando en el tema, dicha patente, fechada el 17 
de diciembre del año 1822, certifica que el patrón 
de esta matrícula Juan Bautista Roso, de su laúd 
Nuestra Señora del Rosario, mandado por él mismo 
y tripulado por siete persónas en todo incluso él , 
según consta del rol de su equipaje que ha exhibido, 
sale de este puerto para Villanueva (o sea, hacia 
Vilanova i la Geltrú), con carga de mil arrobas de 
algarrobas. En dicho documento, el apartado de los 
"tripulantes o pasajeros" aparece en blanco con lo 
cual desconocemos el nombre y apellidos de los siete 
tripulantes del Rosario. 
Dicho documento se especifica que "gracias a Dios 
la salud es muy buena en esta villa de Vinaroz, sin 
ninguna sospecha de peste ni otras enfermedades 
contagiosas, de las cuales nos guardamos, por medio 
de las precauciones más rigorosas, suplicamos a 
todos los gobernadores, corregidores, comandantes 

y cualesquiera otras autoridades, les dejen navegar 
libremente, ir, volver, detenerse y negociar, sin ponerle 
ni permitir que se le ponga impedimento alguno. En fe 
de lo cual damos la presente carta, firmada y autorizada 
con el sello de esta villa . En Vinaroz a 17 de diciembre 
del año mil ochocientos veinte y dos. Firmado por D. 
J. Agustín Ballester, el capitán del puerto, (una firma 
ilegible) y por D. Ramón Ayza. ' 
En la misma hoja, y en la parte posterior podemos 
leer unas notas. La primera cita que "este patrón ha 
embarcado más a su buque seiscientas arrobas de 
algarrobas en Vinaroz el 11 de enero de 1823". En 
la segunda cita manuscrita leemos que "admitida por 
sanidad en este puerto en el que llegó el 18 del actual 
se ha cargado cuarenta y dos pipas y diez medias 
pipas vacías y una y media de aguardiente a Vinaroz. 
Villanueva y Geltrú, a 21 de enero de 1823". Dibujo del puerto y dique de Vinarós 

Cicle de cursos UJI a la Seu Nord a Vinarós: "Eis Estius a les Seus" 

Disseny i creació de vídeojocs- del10 al14 de setembre 
Director: Miguel Chover, departament de Llenguatges i Sistemes lnformatics 

Les ciutats en la historia (Europa i America. s. XII al xx1) 
del 17 al 20 de setembre 
Director: Víctor Mínguez, departament d'Historia, Geografía i Art 

Memoria histórica - del 24 al 28 de setembre 
Directora: Rosa Monlleó, departament d'Historia, Geografia i Art 

Lloc i data: Seu del Nord (Biblioteca Municipal de Vinares) 
Horari deis cursos Estius a les Seus: de 17.00 a 20.30 h 
Preus de la matrícula : 

• 18 euros pera públic en general 
50% de descompte per alumnat UJI i socis de SAUJI 

Més informació: http://www.campusobert.uji.es 
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CONCURSO DE CARTELES 
DE SEMANA SANTA 2008 

DEL 20 A 23 DE MARZO 
' SETMANA SANTA 2008 DE VINAROS 

Con motivo de la Semana Santa, la regiduría de Cultura 
del Ayuntamiento de Vinares, conjuntamente con la Junta 
de Cofradías de Semana Santa, convocan el presente 
concurso de carteles, en el cual podrán participar todos 
los artistas que lo deseen sujetándose a las siguientes 
bases: 
1.- Los concursantes realizarán el trabajo con libertad de 
tema sujetándose, no obstante a la técnica del cartel. 
2.- El cartel tendrá que adoptar forma vertical, siendo su 
superficie pintada de 56x80cm. Debiéndose presentar 
montado sobre bastidor de 61x95cm. 
3.- Los originales podrán realizarse por cualquier 
procedimiento, excepto pastel, para que su reproducción 
no ofrezca dificultades y no exija más de seis tintas, 
incluyendo doradas y plateadas. 
4.- Los originales, de forma bien visible y que resalte por 
su colocación y tamaño de las letras, llevarán el escudo 
de al ciudad y la inscripción "20 a 23 de marzo Setmana 
Santa 2008 de Vinarós" 
5.- Los trabajos presentados llevarán un lema que 
aparecerá en un sobre cerrado, en el interior del cual irá 
el nombre, DNI y la dirección del autor. Los enviados de 
otras poblaciones se enviarán a portes pagados. 
6.- La presentación de originales se efectuará en la 
Oficina de información y Turismo, paseo Colón, s/n de 
Vinares, hasta las 13,00h del día 17 de noviembre de 
2007 mediante entrega personal o por cualquier otro 
procedimiento. 
7.- El jurado estará formado por los concejales de Cultura 
y Turismo, los sacerdotes de las parroquias locales y 
el presidente y miembros de la Junta de Cofradías de 
Semana Santa. 
8.- Se otorgará un premio de 600 euros y trofeo a los tres 
finalistas. 
9.- El jurado puede declarar desierto el mismo si estimara 
que ninguno de los originales, por su inadecuación o 
carencia de calidad artística, sea digno de servir para 
anuncio de la Semana Santa. 
10.- El veredicto del jurado será inapelable, obligándose el 
Ayuntamiento a exponer los originales admitidos. 
11.- Los originales premiados quedarán en exclusividad 
de la Junta de Cofradías. 
12.- Los trabajos no premiados podrán retirarse, por parte 
de los autores, previas comprobaciones durante los 20 
días a partir del término de la Semana Santa. 
13.- Los trabajos presentados no podrán tener relación con 
los pasos e imágenes de la Semana Santa de Vinares, ya 
que serán descalificados. 

401:~04 CULTU1!4L 
CONCERT JOVENTUTS MUSICALS DE VINARÓS 
DISSABTE 8 DE SETEMBRE, 20 HORES. 
Al' Auditori Municipal. Organitza: Regidoria de Cultura 
i Joventuts Musicals de Vinarós 

HOMENATGE A MN. VICENT GARCÍA JULBE 

25 

amb moti u del Xé. Aniversari de la seua mort. Conferencia a carrec 
del Dr. Antoni F. Ripollés Mansilla, de la Universitat Jaume 1 

DISSABTE 15 DE SETEMBRE, A LES 21 HORES 
A la Biblioteca Municipal de Vinaros 
Organitza: Coral "Garcia Julbe" 
Patrocina: Regidoria de Cultura 

MISSAAMB SUFRAGI DE MN. VICENT GARCÍA JULBE 
celebrada per Emtissim i Rvdissim. Ricard María, cardenal Carles, 
Arquebisbe emerit de Barcelona. 

DIUMENGE 16 DE SETEMBRE, A LES 20 HORES. 
La Coral "García Julbe" interpretara obres del homenatjat. 
A l'Església Arxiprestal de Vinaros 
Organitza: Coral "Garcia Julbe" 
Patrocina: Regidoria de Cultura 

CONCERT DE LA BANDA JUVENIL 
DE LA SOCIETAT MUSICAL LA ALIANZA 
DIUMENGE 23 DE SETEMBRE, 12 HORES 
Al' Auditori Municipal. Organitza: Regidoria de Cultura 

TEATRE A CÁRREC DE FELIP KEVAREC 
Qui fara .una narrac;_ió per als escolars de la CARTA DE 
POBLACIO DE VINAROS 
DIMARTS 25 1 DIMECRES 26 DE SETEMBRE 
Al' Auditori Municipal. Organitza: Regidoria de Cultura 

EXPOSICIÓ ANTONIO GARCIA 
Del 7 al 23 de setembre 

Auditori Municipal 
INAUGURACIÓ EL DIVENDRES 7 DE SETEMBRE 

A LES 19 HORES AL' AUDITOR! MUNICIPAL 

ANTONIO GARCIA IGLESIAS: 

La seua obra se subscriu en el 
neoimpressionisme i tracta els temes amb 

un sistema peculiar de creació propia. 

Organitza: Regidoria de Cultura 



Relats de Corea del Sud IXJUU: 
Gravitació Confuciana en Corea en el segle Dl li 111 

En el palau Kyeong-Beok-Kung en Seül , primer palau de la dinastía Choseon. Si Confuci hagués de triar viure, segurament escottiria /'epoca d 'aquesta dinastía 

Jaume Anguera 
El segon pilar fa referencia a l'ambit empresarial. 
Molts experts es plantegen si realment el 
confucianisme ha ajudat en l'empeny de ser 
una societat industrial, próspera i moderna . 
La resposta em resulta encara avui en dia 
complicada de contestar pero voldria fer una 
incursió seguint amb la societat coreana . Del 
desenvolupament económic miraculós corea 
(cal pensar que Corea era un país amb una 
renda per capita molt baixa abans de la guerra 
civil del 1950-1953, i que ha experimental en 
pocs anys un augment espectacular) , un podría 
dir que hi ha empreses coreanes conegudes en 
l'ambit internacional com son Hyundai, Samsung 
i LG (per ordre de rang) . Curiosament, aquestes 
tres són el que s'anomena en corea chaebol, 
és a dir, un conglomerat. El conglomerat és una 
empresa amb forts lligams amb I'Estat i que esta 
dedicada a diversos negocis simultaniament; 
amb l'afegit que la dirigix un entorn familiar. 
En el nostre país, la majoria de les empreses 
estan governades per un consell d'administració 
i l'accionariat. En el chaebol, totes les decisions 
són en l'ambit familiar. A més, es dóna el cas 
que un cop el "pare" del chaebol ha de donar 
el relleu, aquest el rep el fill. Per tant, trobem 
aquí un ciar exemple de pauta confuciana : 
!'estructura patriarcal, la importancia del 
llinatge i del fill , estructura vertical. També, per 
a refon;:ar el poder, hi ha matrimonis entre fills 
de diversos chaebo/s; exemples els tenim entre 
fills deis conglomerats Hyundai i Samsung. Una 
xifra exemplar: en el 1994 els 30 chaebols més 
importants van generar aproximadament el 
80% del PIB. El chaebol ha contribuH de forma 
notable al desenvolupament económic, industrial 
i dinamic del país. Obviam no és una excepció 
els escandols d'algunes empreses occidentals. 

Seguint amb !'estructura vertical del chaebol, si 
ara ens introdurm en el seu interior, no solament 
en aquestes grans empreses sinó de qualsevol 
empresa coreana, la forma d'actuar deis 
treballadors en vers els altres esta marcada 
també pel confucianisme. En efecte, dintre 
de !'empresa , la forma de dirigir-se a un altre 
denota una estructura jerarquica i de respecte 
a l'edat. Per exemple, no es pot dirigir un altre 
simplement pel seu nom i menys si l'adrec;:at 
el supera en edat. La forma correcta s'obté 
en afegir un sufix : si el cap de !'empresa es 
diu Kim, la manera formal d'adrec;:ar-se seria 
Kim Sajang Nim , que traduH significa director 
Kim. Fins i tot entre amics dintre de l'entorn 
de treball s'utilitza aquesta nomenclatura. Per 
tant, es reconega o no, tornem a augmentar la 
llista d'exemples on aflora clarament dogmes 
confucians. En aquesta línia de jerarquía és 
on algunes empreses occidentals han tingut 
un deis seus punts febles quan han implantat 
una seu en el petit país asiatic segons em 
comentava un company corea, Hwang-Ko, 
en tractar d'instaurar el sistema de direcció 
occidental caracteritzat més per premiar els 
merits que el caracter senior. 
lla darrera pro va desenfadada que els confucians 
estan immersos en la economía ho tenim en els 
bitllets coreans : el rei confucia com Sejong el 
Gran de la dinastía Choseon i dos estudiosos 
confucians. Com diu un dit corea confucia: 
"Chanmul masil teado sungseoga itda" ("Hi ha 
ordre fins i tot quan es beu un got d'aigua"). 
Dono suport a la postura que el confucianisme 
esta submergit i de forma subconscient en la 
societat coreana . Hem citat diversos exemples 
relacionats amb la cultura demostrant que 
tant en la vida com en la relació amb el 
món empresarial, el confucianisme aflora. 

Aprovo parcialment certes postures critiques 
que afirmen que s'ha de deixar a banda els 
classics orientals ja que no hi ha més clau per 
a l'exit: pensar, planificar i treballar dur. 1 die 
parcialment, dones sí que pareix cert que les 
claus de l'exit estan en els punts esmentats , 
pero resulta necessari saber i comprendre 
com es comporta, com pensa una societat ja 
que esdevé clau per poder relacionar-se no 
només des d'un punt de vista social sinó també 
empresarial. Avui en dia , en el món globalitzat, 
no és gens descabellat implantar una empresa , 
tindre negocis amb Corea o amb qualsevol part 
de I'Asia oriental. Sense anar gaire lluny, un 
deis seguidors deis Relats de Corea, natural 
del veí poble d'Aicanar, em comentava la 
seua relació empresarial amb Corea quant a 
importació de peces decoratives pera bonsais. 
La clau de l'exit no esta en només pensar i 
treballar dur, sinó entendre les condicions de 
contorn per poder dirigir els esforc;:os d'una 
manera correcta. L'estudi deis pensaments 
no l'hem de veure com un enriquiment cultural 
merament sinó que ens servix per entendre i 
poder interrelacionar-nos en l'ambit social i 
empresarial amb el món oriental. D'aixó depén 
les claus de l'exit. 
La cultura del pensament resulta massa 
transcendent per obviar-la. 

Jau me Anquera 
jaumean@salle.url.edu 

http://web.salle.url.edul-jaumean/ 

P.S. L'autor vol agrair a Miquel Sancho de 
!'empresa Yoko Bonsai d'Aicanar el seu interés 
en els relats de Corea i per les enriquidores 
converses sobre negocis amb I'Asia oriental 
especialment amb Corea esperant que siguin 
fructíferes . Moltes gracies. 



Vinaros, 8 de setembre de 2007 

~ 
... Gaspar Redó, cap d'esports 
, 
Exito en la regata de cruceros 
Ciutat de Vinarós 

Sin lugar a dudas, el evento deportivo del pasado fin de semana ha sido 
la 25 regata de cruceros Ciutat de Vinaros, que además cumplía con la 
edición del presente año sus bodas de plata. 
El magnífico marco de las aguas de nuestro litoral fueron el fiel testigo 
de esta importante prueba valedera para el campeonato autonómico 
en la que se dieron cita alrededor de treinta veleros cuyas tripulaciones 
se esforzaron al máximo luchando con ahínco para llevarse el preciado 
trofeo de ganador. 
Una vez más el extraordinario éxito tanto de participación como de 
coordinación hay que atribuírselo en gran parte a los componentes 
de la junta directiva del Club Náutico Vinaros que con su infatigable 
presidente, Vicent Bort, al frente han conseguido que esta regata de 
cruceros Ciutat de Vinaros se haya convertido en una de las más 
extraordinarias del calendario. 
Enhorabuena por la magnífica labor que están desarrollando y a seguir 
trabando sin desfallecimiento por el deporte local. 

Final supercopa Catalunya-Sud 

27 

1 Rafael Marcos Simó 

Inicio inmejorable 
Ni los más optimistas esperaban que el debut en Orpesa se saldase con la 
primera victoria de la temporada. No es que no se confiase en las posibilidades 
langostineras pero tal como se presentaba el debut todo el mundo firmaba unas 
tablas. El Orpesa mantenía el mismo bloque que la campaña anterior que le 
permitió estar en lo más alto de la tabla durante buena parte del campeonato 
y en zona de promoción en casi toda la competición. Sus incorporaciones para 
este año eran notable y acertadas para formar un bloque que a buen seguro 
será candidato a la promoción por lo que debutar en Orpesa no era tarea fácil ni 
mucho menos y más aún con las bajas que arrastraban los langostineros. 

El partido 
El primer tiempo fue controlado por el Orpesa que llegaba con fluidez por las 
bandas pero carecía de pegada con lo cual su dominio fue infructuoso. La ocasión 
más clara fue del Vinarós, fue la única que tuvo pero en la grada se cantaba el 
gol. En el segundo tiempo, el juego vinarocense cambio y se consiguió el gol que 
a fin de cuentas valió paa sumar los tres puntos. Se disfrutaron de cuatro contras 
en las que bien se hubiese podido aumentar la diferencia pero no se concretaron. 
El Orpesa apretó como es lógico y se pasaron los lógicos apuros sobre todo 
cuando fue expulsado Ernesto, la falta que originó la segunda amarilla el jugador 
toca balón, pero no lo vio asi el colegiado. El dominio local sólo se traducía en 
saques de esquina. Con la expulsión por roja directa de un jugador local , las 
fuerzas se igualaron y los albiazules consiguieron amarrar el resultado y sumar 
la primera victoria de la temporada en un campo en el que pocos equipos van a 
puntuar y ante un equipo que seguramente jugará la promoción de ascenso. 

Hoy en Vilafamés 
De las diversas opciones que tenían los langostineros para afrontar el segundo 
partido de liga, se han decantado por la de cambiar el orden de los partidos. 
Jugar de local en campo neutral es poco menos que hacerlo como visitante, las 
pistas también cuentan con el inconveniente de tener que homologarse el terreno 
de juego por la Federación y sólo disponen de dos vestuarios, amplios pero sólo 
dos y claro ¿dónde se cambian los árbitros? Se ha optado por cambiar el orden 
del partido y el único problema era el jugar tres partidos seguidos fuera con la 
posibilidad de debutar en el Cervol en la cuarta jornada y sin haber puntuado 
por el calendario tan complicado que tienen que afrontar los de Santi Forner 
en este inicio liguero. Para este partido se podrá contar con J.J. y Cristian, pero 
será baja por sanción Ernesto. En cuanto al resto, veremos la evolución de Agus, 
Masip,Vicente Roberto y Narcis. El partido de esta tarde no es fácil, el terreno de 
juego es pequeño y el Vilafamés tiene un buen bloque difícil de batir y que en su 
debut venció al Estivella por un claro 4- 2. Ha tenido varias bajas siendo la más 
significativa la de Kliff pero se ha reforzado con Alfonso (Benicarló ), Toni Hidalgo 
y Espinosa (Tonin), Andoni (Borriana) y Osvaldo (Futur). 

Debacle del equipo vinarocense 
1 4 U.E. RAPITENCA 

1 A.V. VINAROS C.F. 

GasparRedó 
Partido disputado en el Estadio Municipal de Sant 
Caries de la Rapita correspondiente a la ida de la final 
de supercopa de Catalunya-Sud donde se enfrentaban 
la A. V. Vinarós y U.E. Rapitenca, respectivos campeones 
de liga y copa. 
El equipo que prepara Gilabert afrontó el partido con 
algunas bajas de importancia que le crearon serios 
problemas a la hora de confeccionar la alineación, ya que 
a pesar de contar con quince efectivos no pudo hacer 
frente a la mejor preparación física del conjunto local, 
que a base de coraje y rápidas jugadas de contraataque 
desmontó la superior técnica del conjunto langostinero 
endosándole cuatro tantos como cuatro losas que serán 
muy difíciles de superar para el partido de vuelta que se 
disputará el sábado día 8 en el campo de fútbol de la 
pista de atletismo a las cinco y media de la tarde. 
El equipo langostinero alineó a: Cuartero, Benja, Belén, 
Juando, Keita,Aníbal, David, Salva, Quico, Eric, Vázquez, 
Quique, Abel, Visent y Jaime. 

/matgfj d'arxiu: 
fotogrbmes . cat 

1 
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futbol O ORPESA · 1 VINAROS 
~-------------------------------

Pese a las seis bajas 

El Vinaros comenzó la temporada ganando en el campo del Orpesa 
O ORPESA: Koko, Álvaro, Rocky, Salva, 
Felip, Juanito, Abel , Ramiro (Vázquez, 
min 65), Aitor, Troncho (Ripollés, min 65) 
y Fiti (Ferrer, min 83). 
1 VINARÓS: March, Pedro, Álex, 
Moti, Ximo, Peiró, Ernesto, Marquitos, 
Cristopher, Espinosa (Garlitos, min 88) y 
Valentín (Martin , rnin 76). 
ÁRBITRO: Altava Márquez, delegación 
de Castelló, ayudado por Gimeno Olmedo 
y Navarro Berga. Mostró tarjeta amarilla 
al local Abel y a los visitantes Xirno, 
Marquitos y Álex; expulsó al vinarocense 
Ernesto por doble amonestación. 
EL GOL: 0-1 min 57: Valentín. 
INCIDENCIAS: Sólo un centenar 
de espectadores en el Municipal de 
Orpesa para ver el primer partido de la 
temporada. 

Vicent FerrerNinaros 
El Vinarós comenzó la temporada 
consiguiendo una victoria en el siempre 
difícil campo del Orpesa, tras un partido 
que se inició de forma muy vibrante, 
con los dos equipos buscando el gol. 
El conjunto que entrena Santi Forner, 
pese a las seis bajas, demostró tener 
bien aprendida la lección y jugó como 
un bloque, lo que les permitió ahogar los 
intentos locales y tras el descanso marcar 
un gol que les dio los tres puntos, pese 
a finalizar el partido en inferioridad por la 
expulsión de Ernesto. 
Fue el Orpesa quien tuvo la primera 
oportunidad de gol, pero Felip, tras su
perar la zaga vinarocense, no pudo batir 
a March, muy seguro bajo los palos a lo 
largo de los noventa minutos. Fueron unos 
primeros minutos donde el Vinarós, con 
mucho orden, fue anulando los intentos 
locales por abrir el marcador, y poco a 
poco lograron igualar, primero, el partido 
y pasar después a dominarlo, utilizando 
el pase largo para sorprender a la zaga 
local. Marquitos pudo abrir el marcador, 
pero su cabezazo lo detuvo Koko. Ya en 
la recta final del primer tiempo el Oro pesa 
volvió a presionar, pero no tuvo resultado 
por el buen hacer defensivo del Vinarós. 
Fuerte salida del Orpesa tras el descanso, 
pasando apuros la portería del Vinarós, 
al botar cuatro córners consecutivos los 
locales, pero no lograron su objetivo, 
mientras que a la contra el Vinarós 
comenzó a dar sensación de querer 
algo más que el empate inicial. Rápidos 
contragolpes que no encontraron un buen 
final hasta que en el minuto 57 Valentin 
aprovechó un centro al área para controlar 
de espaldas a la portería y batir al meta 
Javi Koko. 
Un gol que obligó al Orpesa a apretar más, 
pero ya se sabe que cuando se juega 
contra el reloj y no se hace caso al cerebro, 
se producen muchos fallos y llegan 
los nervios, los que no tuvo el Vinarós, 
pese a quedarse en inferioridad, por lo 
que supieron controlar perfectamente el 
partido y sumar una merecida victoria . 
Este fin de semana el Vinarós volverá a 
jugar fuera de casa, para conseguir que el 
césped del Cerval tenga aún más fuerza, 
lo harán en el campo del Vilafamés, que 
debutó ganando por 4-2 al Estivella. 
Esperemos que para este partido Santi 
Forner haya recuperado efectivos. 

lmatges d'arxiu: 
Dani Mandrilgora 

, 
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ciclisme 1 escacs / atletisme 
Escuelas de ciclismo IV Circuito de Aiedrez Baix Maestral 

Joan Castell, fue tercero en benjamines 

El pasado sábado 1 de septiembre se celebró en Vila-real el trofeo Virgen de 
Gracia organizado por el C.C. social. En la cita participaron un total de 90 alumnos 
con una buen actuación de los representantes de nuestra escuela de ciclismo 
U.C. Vinarós. En benjamines, Joan Castell quedó en tercera posición en la 
modalidad de carrera en línea y Denís Segarra en quinta posición en gincana. En 
principiantes, por segundo año consecutivo David Pascual consiguió un meritorio 
cuarto puesto después de una gran carrera. 

Los representantes de la Escuela de Cliclismo de la U. C. Vinarós que participaron 
en Vi/a-Real: Denís Segarra, Joan Castell y David Pascual 

Marc Lluch 
(foto d'arxiu 

fotogrames. cat) 

A la Reunió de les Escales de Ciclisme a Vila-Real el passat 1 de setembre, hi 
hagué la participació d'altres joves ciclistes vinarossencs: 
A l'apartat de les curses: Alex Arnau (P.C.Benicassim) va ser segon classificat 
deis principiants de segon any, i Juan Balbas (P.C.Benicassim) cinqué. A la cursa 
d'infantils del primer any va ser cinqué Daniel López (P.C.Benicassim), nové va 
ser Andrés Milián (P.C.Benicassim) i quatorze Marc Lluch (U.C.Benicarló). A la 
competició de gimcana Al ex Arnau (P.C.Benicassim) va ser primer classificat deis 
principians de segon any, i Juan Balbás (P.C.Benicassim) cinqué classificat. 

Redacció 
Se celebraron los torneos que 
componían el IV Circuito del Baix 
Maestral, con numerosa participación 
en ambos torneos, con jugadores de 
Vinarós, Benicarló, Alcala , Peníscola, 
Castelló, y de las poblaciones vecinas 
de la zona sur de Tarragona. El 
sistema de competición fue a 7 rondas , 
sistema suizo y partidas a 1 O minutos, 
utilizándose para el desempate los 
sistemas Buchols, Buchols-mediano. 
El IX Obert Ciutat de Vinarós se 
disputó el sábado 25, y el vencedor 
resultó Alejandro Maura de Benicarló 
seguido de Luis Escusón de Zaragoza 
y tercero Josep Jové de Sant Caries. 
Nuestros jugadores realizaron un flojo 
torneo, clasificándose el mejor jugador 
local , Carlos Albert, en quinto lugar. El 
torneo de fiestas de Alcala de Xivert 
contó con numerosa participación 
de Vinarós, finalizando en primera 
posición el castellonense José 

Miguel Pérez de Castelló seguido de 
Alejandro Maura . 
En cuanto al circuito de ajedrez que 
englobaba los dos torneos, el premio 
al mejor jugador consistente en un 
precioso trofeo de cristal , fue para 
Alejandro Maura, jugador que repite 
consecutivamente la primera posición 
en el circuito . 
Destacaremos a nuestro joven jugador 
Joan Buch, que finalizó en primera 
posición en el torneo infantil de fiestas 
de Alcala , y ya van dos años seguidos 
quedando campeón de la vecina ciudad 
de Alcala. El torneo se disputó por 
el sistema Masnou , y en el que Joan 
alcanzó 39 partidas ganadas, seguido 
de lmanol Gil con 36. 
Desde estás líneas queremos agradecer 
la atención y compromiso de los dirigentes 
del club de Alea la con el circuito y torneo 
de nuestra ciudad, así como felicitar al 
ayuntamiento por la colaboración en la 
organización del torneo. 

ESCOLA D'ATLETISME 

VOU Delle:HRIR PINS ON POI1I 
ARRIBAR COIIIIBIIT. ULTANT O 1 1 •ftOAIIT? 

VI AIIIIIIOSALTRD 1 PROVA-110 
APUNTAT AL MTRONAT D'B8PORI1I 

¿TIENES ORDENADOR, ADSL !::! TE GUSTARÍA TRABAJAR DESDE 
TU CASA POR INTERNET? 

BUSCAMOS ESTUDIANTES, AMAS DE CASA O GENTE QUE NECESITE UN TRABAJO 
ADICIONAL 

OFRECEMOS CONTRATO LABORAL !:! S.S 
INTERESADOS LLAMAR AL 648 652 742 DE 10 A 17 H. SRA. SIMONE 



El Viaoneni Vinaros inicia los entrenamientos 
El club cuenta con nuevo preparador fisico, Javier Mateu 
Club Basquet Vinarós 
Doble sesión, matinal y de tarde, con ejercicios de 
pista y gimnasio, y un stage en Morella, conforman 
el calendario de entrenamientos diseñado por el 
entrenador y el preparador físico del Viaonetti Vinarós 
para esta semana. Las dos primeras sesiones de 
este lunes han servido para que las jugadoras tomen 
contacto entre ellas, puesto que toda la plantilla 
(exceptuando Laura Gil) es nueva en el equipo, y 
para poner a prueba su tono físico después del parón 
estival. 
La sesión matinal , como detallaba Javier Mateu , el 
nuevo preparador físico, se ha desarrollado en las pista 
del pabellón polideportivo, y las jugadoras "han tocado 
un poco el balón , para motivarse". Durante la sesión 
de la tarde, más dura que la anterior, las jugadoras del 
Viaonetti Vinarós han tenido que trabajar la parte física 
de manera general, "para que durante las próximas 
semanas podamos trabajar de manera específica, 
trabajando mucho la base aeróbica", señalaba Mateu. 
En estas sesiones también participan varias jugadoras 
del equipo júnior de la entidad, que viajarán con el 
Viaonetti Vinarós como refuerzo. 
El resto de temporada, las sesiones se dividirán en 
tácticas y técnicas, con entrenamientos semanales 
aunque no diarios, tal y como realizarán durante este 
mes. Y es que la puesta en escena del nuevo Viaonetti 

Vinarós está próxima, será el 15 de septiembre en el 
Trofeo Alcobendas ante el lsolux-Corsan. 
Por su parte, el entrenador del Viaonetti Vinarós , Ray 
Santana, ha destacado que "van a ser unas semanas 
un poco duras, sin apenas días de descanso, puesto 
que los partidos de pretemporada empiezan en breve". 
Tanto el míster como el preparador físico han afirmado 
sentirse contentos por el buen estado físico con que han 
llegado a los primeros entrenamientos las jugadoras, 
"aunque hay mucho por hacer y pueden estar mucho 
mejor", señalaba Santana. 

'Stage' en Morella 
Y otro de los aspectos que el club quiere mejorar es 
la formación de las jugadoras como equipo, como 
"familia". Por ello, y también por la falta de instalaciones, 
el club ha preparado un stage en la Fábrica Giner, en 
Morella, para potenciar la convivencia entre ellas, de 
manera que las jugadoras puedan conocerse y entablar 
vínculos más allá de los deportivos. 
El Viaonetti viajó este jueves a la capital de la comarca 
de Els Ports, donde permanecerá cuatro días, y durante 
los cuales se llevarán a cabo entrenamientos tanto en 
pista como al aire libre, en doble sesión de mañana 
y tarde, con tablas dirigidas a mejorar su fuerza y 
resistencia. Pero también disfrutarán de salidas y 
visitas culturales por la población y sus alrededores. 

\\ 

\\ 

(AR05Ellc;! 1-L H\\ sotutions s.r.l. 

..._ ~ DREAM 

LoGouetto 
deg!<lmbe<• 

>.Juoons s.r.t 

~AM 

MIRCHANDANI VILLAR, LIDIA 
Fecha nacimiento: 28/07/1976 

Lugar de nacimiento:Santa Cruz de Tenerife 

INTERNACIONAL SELECCIÓN ABSOLUTA 

Temporada: 06/07 
Equipo: ISLA DE TENERIFE AGUERE y Serie A-1 Italiana 

Temporadas: 2004/05 Y 05/06 equipos 
Liga A-1 Italiana 

Temporada: 03/04 
Equipo: C.B. PUIG D'EN VALLS SANTA EULÁLIA 

Temporada: 02/03 
Equipo: ROS CASARES VALENCIA 

Temporada: 01/02 
Equipo: ROS CASARES VALENCIA 

Temporada: 00/01 
Equipo: UNIVERSITAT DE BARCELONA 

Temporada: 99/00 
Equipo: BARCELONA B.C. UNIVERSITARI 

El pasado lunes, 3 de 
septiembre, la plantilla 
(casi al completo , puesto 
que Dimitrova disputa 
el Eurobasquetcon 
su selección y Heikes 
todavía no ha podido 
viajar hasta Vinarós) inició 
los entrenamientos de 
pretemporada, y el jueves 
viajó a Morella para realizar 
un stage de preparación. 
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handbol f_ pesca _________ ~~ 
Pinta bien 
Primer partido de la pretemporada y buena impresión la 
que se dio en Pu<;:ol, equipo recién ascendido 

17 Pu~ol 
27 Costa Vinarós 

Club Balonmano Vinaros 
El Puc;:ol estuvo peleón , y sobre todo 
con una defensa muy intensa durante 
todo el partido, ya que en sus filas 
había 18 jugadores. 
No queremos con este resultado un 
poco engañoso lanzar las campanas 
al vuelo; pero vimos a un equipo muy 
comprometido que todavía no tiene las 
ideas muy claras pero que dará mucho 
que hablar. 
Solamente hace una semana que 
estaban juntos los jugadores pero se 
vio jugar en equipo y movér mucho la 
pelota. 
La defensa también se vio mejorada 
con respecto a la anterior temporada 
y sólo nos encajaron 17 goles fuera de 
casa, lo cual está muy bien. 
Pudimos verlas nuevas incorporaciones 
y nos parecieron geniales. Pueden 
aportar muchísimo. 

Carlos, fenomenal , parecía un frontón ; 
muy en su línea del año anterior y los 
jóvenes a falta de entrenamientos se 
puede contar mucho con ellos. 
En resumen, buen partido en Puc;:ol 
ante un buen equipo que dará mucha 
guerra en su casa. 
Vemos este equipo el Costa Vinarós 
con mucha más calidad que la pasada 
temporada , pero hay que recordar que 
teníamos tres bajas muy importantes. 
Es una liga muy competitiva y no será 
nada fácil. 
Este sábado, "prueba de fuego". Nos 
enfrentamos contra un gallito de la 
Primera Nacional , como es San Esteve 
Sesrovires, cuarto clasificado el año 
anterior. 
A las 19.00 horas en Vinarós el 8 de 
septiembre, a quien le guste el buen 
balonmano, que se desplace hasta el 
Pabellón Polideportivo. 
Te esperamos. 

También puedes visitarnos 
en nuestra página web: 

http: cbmvinaros.com 

Bar-Cafetería "Els Cossis" 

Maratón de pesca 

Club de pesca La Lubina 
El pasado 1 y 2 de septiembre el club 
de pesca deportiva la Lubina de Vinarós 
organizó el concurso social de 21 horas 
de pesca que se celebró en el dique de 
levante y escollera de nuestro puerto. 
El concurso transcurrió en un agradable 
ambiente de amistad y compañerismo 
entre los 52 participantes. En el transcurso 
del mismo se dio merienda, cena y 
almuerzo a todos los concursantes. 
El concurso no fue muy prolífico en 
cuanto a capturas si partimos de la 
premisa que fueron 21 horas de pesca 
ininterrumpida, y una vez más se 
demostró que nuestro puerto no está 
para tirar cohetes en cuanto a la calidad 
del pescado que se encuentra en él. 
De todas formas se pudo capturar alguna 
pieza de seria envergadura, como la 
dorada de 2,485 kg que capturaron 
la pareja José Antonio G. Burgos y 

Bartolomé Aulet que a posteriori le daría 
el premio a la pieza de mayor peso del 
concurso y de momento de la presente 
temporada. 
Asi pues, en primer lugar quedaron 
Antonio Carrasco Romero y Antonio 
Carrasco Sanz con 5.120 puntos; 
en segundo lugar José Sospedra y 
Bartolomé Aulet Henz con 4.665 puntos; 
el tercer premio lo obtuvieron la pareja 
compuesta por Fernando lbáñez y 
Luis Marín con 4.370 puntos; en cuarta 
posición Luis Lajas y Ricardo Arquero 
con 3.670 puntos, y en quinto lugar Luis 
Mezquita y Antonio Beltrán con 3.425 
puntos. 
La entrega de trofeos se realizó 
en la Peña Valencia obsequiando 
la sociedad de pesca a un vino de 
honor para todos los participantes. 
Para cualquier duda o consulta nos 
podrá encontrar en www.lalubina.tk 

Concurso infantil de pesca 
Por otro lado el pasado 25 de agosto 
se volvió a disputar un nuevo concurso 
social para los más pequeños de nuestra 
sociedad y en el cual se produjeron 
una gran cantidad de capturas por 
la mayoría de los participantes. 
En categoría U-14 así quedó 
configurado el podio. En primer lugar, 
Miriam García con 39 capturas; en 
segundo lugar, Laura Albiol con 29, y 

en tercer lugar, Joan Collado con 24 
piezas. 
En categoría U-8, el vencedor fue José 
García con 47 piezas; en segundo 
lugar, Rubén Díaz con 19 y, en tercer 
lugar, Pau Pepió con 17 capturas. 
Sólo nos queda dar nuestra 
enhorabuena a todos los vencedores 
y darles las gracias por su asistencia a 
los respectivos eventos celebrados. 
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tenis f_ natació __ 
Carla Roset, M3 del Mar Prados 
la lucha por el triunfo Campeona del DIV Circuito Provincial 

C. T.C/osa 
Parece que el tenis español se haya quedado huérfano en el apartado 
femenino tras la marcha de Arantxa y Con chita. 
Cierto es que el listón que dejaron ambas campeonas está altísimo. 
Pero por detrás alimentando la ilusión día a día, con esfuerzo y sacrificio 
desde que eran muy pequeñas, un grupo de jóvenes españolas lucha 
por emularlas algún día. Entre ellas destaca la vinarocense Carla Roset 
Franco, actual subcampeona de España cadete en dobles y mejor 
jugadora de su edad en esta categoría. 
El campeonato se celebró en Torelló (Barcelona) donde la vinarocense 
desplegó un tenis de altísimo nivel , que ha merecido el reconocimiento y 
elogio del staff técnico de la Federación Española. 

C. T.Ciosa 
En cuanto al Circuito Provincial en su XXIV, otra vi na rocen se formada en el C.T. Closa ha logrado 
la victoria total en categoría alevín , su nombre M• del Mar Prados Cid, que pese a ser alevín de 
primer año, a falta de la disputa de la etapa final de Castelló, ya es matemáticamente campeona. 
Se suma de esta manera a nombres como Alba Mayola, Carla Roset y Aída Gil, que también 
lograron el campeonato en esta categoría en años anteriores. 
¡Enhorabuena! 

6) CLUB NATACIO VI 

Si ja saps nadar, peró vols aprendre tots els estils o millorar-los, 
si vols gaudir del bonic esport de la natació a nivell competitiu, 
entra a formar part del Club Natació Vinaros. Vine¡ et sorprendras !!! 

lnformació: als teléfons 964 450165 1 964 401521 
i al Patronat d'Esports tots els dijous de 21 :00 a 22:00 hores 



34 Vinarós, 8 de setembre 2007 

futbol __ 
El vinarocense Jordi Pablo Ripollés, 
a la final del Mundial Sub 11 
Jordi ha sido un jugador clave para la selección 
Redacció 
Con un gol de Bajan a cuatro minutos 
del final del tiempo suplementario, 
España derrotó a Ghana por 2-1 y se 
clasificó para disputar la final la Copa 
Mundial Sub-17 de la FIFACorea 2007. 
El partido se disputó este miércoles 5 de 
septiembre en el Estadio Polideportivo 
de la ciudad de Ulsan. El vinarocense 
Jordi ha sido un jugador clave en el 

desarrollo del Mundial para la selección 
española. 
En el Grupo C, España empataba 1-
1 con Honduras y el entrenador Juan 
Santisteban mandó entrar a Jordi en 
el minuto 50'. Seis minutos más tarde, 
el número 19 apareció oportunamente 
para anotar el segundo para su equipo. 
En los minutos finales , los hondureños 
se pusieron 2-3 y nuevamente 

apareció él , para empujar un centro 
de Bajan y sentenciar el partido. 
La selección francesa estaba avisada 
de lo que podía sucederles cuando 
Jordi pisó el campo de juego en el 
minuto 56' de su partido de cuartos de 
final. Pero ni así pudieron evitar que 
a los 72' apareciera sólo por el poste 
lejano para empujar al gol un perfecto 
centro de lago. 

Skin Caviar de La Prairie 
La celebración de la mujer bella en todas partes 

P,s a os de cefe 
. , 

racto 
Una experta en belleza de la marca La Prairie 

estará a su disposición del 24 al 28 de septiembre 
para aconsejarle sobre sus productos. 

Skin Caviar Luxe Eye Lift Cream 
descubra el secreto de un contorno 

de ojos siempre jóven 

Skin Caviar Luxe Eye Lift Cream trata los 
siete signos de envejecimiento en la 

zona del contorno de los ojos. 
La piel recupera la elasticidad, 

las líneas de expresión y las arrugas 
disminuyen, la hinchazón se reduce, 

las ojeras se iluminan, 
la hidratación se renueva, 

la piel se muestra más firme, 
más radiante y con un aspecto 

más joven que nunca. 
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Andrés Albiol 

Comunicado público de prensa 
Ante los sucesos acaecidos el día 28 a las 7.30 h en el muelle de atraque de la lonja de pescado, 
en que un gran número (100) de pescadores de Castelló y Borriana saltaron a bordo sin previo 
aviso, de la traíña de base de Vínarós denominada Bellver, y le tiraron al mar cerca de 200 cajas 
de sardina , tenemos que manifestar nuestro total repudio a estos violentos actos a base de fuerza 
mayoritaria, que bien pudieron desembocar en un gran altercado público con consecuencias nada 
agradables para el sector, y a la postre para el pueblo de Vinarós, a no ser por la buena cordura 
demostrada por los pescadores vinarocenses, sus representantes legales del cabildo y personal 
administrativo. 
A tal efecto, los miembros delegados del cabildo de la Cofradía de Pescadores San Pedro de Vinarós 
y armadores locales de cerco, nos vemos obligados a poner en conocimiento de todo el público en 
general, nuestra más absoluta repulsa y manifestar lo siguiente; 
Tras la reunión el pasado año por parte de todas las Cofradías (de cerco) del Mediterráneo, se llegó 
al acuerdo de llevar máximo 300 cajas de sardina/barco/día. También se acordó el poder "copejear'' 
sardina en alta mar de otro barco, y nunca pasarse dicho pescado en el puerto, para intentar mantener 
los precios, ya que si llevaban más cajas por barco, las cotizaciones bajaban mucho. 
De esta forma y durante un año los precios se han mantenido altos como nunca, ganando los pesca
dores además en muchos aspectos, como por ejemplo, menos trabajo en llenar envases, más calidad 
del pescado, menos tiempo el pescado sobre cubierta, menos gasto de hielo, etc. 
Así, últimamente e incluso la pasada temporada en algunos puertos del litoral catalán, muchas traíñas 
han llevado a lonja más del cupo de 300 cajas establecido, incumpliendo a todas luces el acuerdo 
tomado por todas las federaciones del Mediterráneo que estamos englobados, incluso a veces so
brepasando la cuota de capturas establecida por la Unión Europea. También la presente temporada 
barcos de Castelló, Xábia y Murcia sobrepasaron el cupo de sardina. 
Concretamente, hace unas pocas semanas dos de nuestras traíñas pescaron en Barcelona, y no se 
salieron de las normativas, en cambio veían como otros las incumplían. Ya por estos incumplimientos, 
el pasado año la Cofradía de Vinarós mandó un fax a la de Barcelona recordándoles las normas, y que 
de hacer caso omiso, en Vinarós no venderían durante tres meses. 
Por todos estos motivos, el pasado día 27 se celebró una reunión en la Cofradía de Vinarós de los 
representantes de los barcos locales de cerco y los delegados del cabildo de Vinarós, en donde se 
trató la desventaja en materia de capturas que sufría el sector local, para acordar entre los presentes 
el poder llevar 500 cajas/barco/día. El motivo no era otro, que a todas luces en otros puertos se in
cumplían constantemente las extracciones, como en la lonja de Castelló las normas (como pasarse 
pescado en la misma subasta las traíñas, estando incluso denunciadas pero sin recibir aún sanción 
alguna). De tal forma, la Cofradía vínarocense obró en consecuencia para intentar arreglar o equiparar 
todas estas anomalías habidas y por haber una vez por todas, ya que la Cofradía de Vinarós, visto el 
libre albedrío con que se lo han tomado las demás, es soberana para poder hacer lo que realmente 
crea conveniente, para defender sus intereses, o al menos igualarlos con los demás, sin tener que 
hacer lo que digan las otras cofradías. 
Esperando que no vuelva a ocurrir otra ingerencia, de cualquier tipo, por parte de otros puertos en la 
libre administración en el puerto de Vinarós, y de sus libremente asociados. 

Firmado: Rafael Flores, delegado de cerco 

Se levantó la veda de arrastre 
Con la entrada del mes de septiembre, todas las modalidades pesqueras han faenado bien, puesto 
que el estado de las aguas resultó bueno. 
Los catorce barcos arrastreros comenzaron la campaña tras un par de meses de parada biológica. 
Han salido al mar cuatro días a la semana, o sea, hasta el jueves (según establecieron). Las especies 
mayoritarias han sido la de pescadilla de 4 a 11 €/kg (depende tamaño), pulpo raquero de 1 a 8, 
salmonete a 1 O, galera a 5, caracol a 15, rubios a 2, raya a 5, rape a 8, peluda a 9, pagel de 1 a 6, 
pulpo blanco a 1, calamar a 30, dorada de 1 a 7, y morralla a 3. 
El cerco comenzó el lunes pillando entre 18 traíñas 3.500 cajas de sardina a 18 €/caja (12 kg). El 
martes, diez llums atraparon 1.300 cajas de sardina a 16. Y el miércoles, doce barcas desembarcaron 
2.600 cajas de sardina a 17. La procedencia fue de cuatro locales, una de Vilanova i la Geltrú, una de 
Barcelona, tres de Borriana y el resto del Grau de Castel ló. 
Las barquitas artesanales que se dedican con trasmallos de tire!, durante estos días han llevado 
langostino de 39 a 65 €/kg, sepia a 1 O, mabre a 7 y tigre a 11 . Otros faenan en busca de pagel grande a 
15 y lenguado a 30. Los xarxers que pescan langostas siguen llevando bastantes. Se cotizaban sobre 
los 50 €/kg, el bogavante a 35, corvas, manonas a 4 y la gallineta a 21 . 
Los palangreros han llevado lubinas a 29 €/kg , ju rel a 4, palometa a 3, lliri a 2 y lisa a 1. 

RECORTA ESTE 
CUPON YVEN 
A PROBAR 

GRATIS!!! 

lngredient principa l, és un deis plats preferits deis pescadors, en especial el 
guisa! pel mariner Agustinet el de la Creu. Encara es record a el peculiar sabor 
de les seues ca rns al paladar deis comensals. 
En castella és conegut en diversos llocs com a pintarroja, lija, pez perro, 
moma, gáleo i tollo; en gallee se l'anomena patarroxa; en base, katuarrai i 
en catala també rep el nom de gat verd; en anglés, sma/1-spotted catshark; 
en francés, petite roussette, i en alemany kleingefleckter katzenhai. El seu 
nom científi c en llatí és Scy/iorhinus canícula que significa nas de gos. Són 
uns tauronets totalment inofensius per a l'home ja que viuen només a gran 
profunditat i sobre el fons. 
Pertanyents a la familia deis esci liorínids, són uns deis esqualids més pri
mitius que existixen. D'esquelet cartilaginós, té un cos fus iforme, ci líndric, 
prim cap a la cua. El cap és aplana!, estret i prim cap a la cua. El morro curt 
i arredonit. La boca és gran i arquejada. Els ulls ovals, amb amples carenes 
suboculars, peró amb un segona parpella a la part baixa. Els dos orificis na
sals contigus arriben fins a la boca. Té nombrases dents xicotetes , de tres 
puntes cada una, en ambdós mandíbules, amb diverses series funcionals. Els 
espiracles són grans. Té cinc clavil ls branquials a cada costal. 
El lóbul superior de la cua esta arquejat cap amunt. La resta d'aletes són com 
els altres familiars. 
La seua pell com que és aspra s'utilitzava per a polir fusta i metalls. 
De talla maxima 90 cm i pot pesar sobre 1 kg . 
La coloració és ocre pal ·lid, amb tons de marró ciar a gris groguenc, amb 
taques negroses, o més aviat amb un punteig lenticular. La part ventral és 
blanqu inosa. 
A la primavera les femelles comencen a ajuntar-se en zones de cría, i a l'estiu 
arriben els mascles per a apariar-se. Duran! la cópula, estos abracen les fe
melles lateralment ambla cua. Són ovípars de 16 a 24 ous en cada posada, 
en capsules córnies i translúcides, que les subjecten a la vegetació en can
yissos. Apareixen al cap de 5 o 1 O mesos. 
Viuen en l'arena o grava juntament amb les algues camufla! de 70 a 400 m 
de profunditat. Són nocturns, de dia dormen. Mengen cucs, gambes, inverte
brats, cefalópodes. 
Bentónic demersal poc nadador, és sedentari i placid . Quan és ataca! 
s'enrosca pera defendre's, així l'enemic no pot clavar-li la dent. Es capturen 
a l'arrossegament, tremall i palangre. Es consumixen frescos i en saladura. 
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NOTA DE PREMSA 
REGIDORIA D'EDUCACIÓ 

Matrícula Escola Oficial d'ldiomes 

La regidoria d'Educació de I'Ajuntament de Vinarós 
informa que a partir del proper dilluns 1 O i fins al 13 de 
setembre s'obri el termini per a la formalització de la 
matrícula a I'Escola Oficial d'ldiomes. 
El lloc on es fara la inscripció sera l'edifici PROP i 
l'horari de 9 a 13 hores. 

AJUNTAMENT DE VINARÓS 
GABINET DE NORMALITZACIÓ LINGÜÍSTICA 

Convocatoria de les proves de la Junta Qualificadora de Coneixements 
de Va lencia 2007 

PERÍODE DE MATRÍCULA: de 1'1 al 30 de setembre 

CALENDAR! DE LES PROVES 

Certificat Di a Hora Localitat 

Coneixements Orals 3 de novembre 9.30 Vinarós 

Grau Elemental 1 O de novembre 9.30 Vinarós 

Grau Mitja 17 de novembre 9.30 (de la M a la Z) Vinarós 
16.30 (de la A a la L) Vinarós 

Grau Superior 24 de novembre 9.30 Vinarós 

Llenguatge als Mitjans 1 O de novembre 10.00 Valencia 
de Comunicació 

Llenguatge Administratiu 17 de novembre 10.00 Valencia 

Correcció de Textos 24 de novembre 10.00 Valencia 

Centres d'examen: 
Vinarós: lES Leopold Querol (av. Gil d'Atrosillo s/n) 
Valencia: Universitat Politécnica (cami de Vera, s/n) 

Pera més informació i pera recollir impresos de matrícula: 
Gabinet de Normalització Lingüística de I'Ajuntament de Vinarós (Ajuntament, 3r pis) 
Oficina PROP 

• Oficina de Turisme 
Internet: www.cult.gva.es/jqcv 

Vinarós, 8 de setembre 2007 

~ 
lES 

JOSÉ VILAPLANA 
INICI DEL CURS 2007-2008 

OlA 14 DE SETEMBRE 

HORA CURS 
9.00 h 1ESO 
10.00 h 2 ESO 
10.30 h 3 ESO 
11 .00 h 4 ESO 
11.30 h BATXILLERATS 
12.00 h CICLES FORMATIUS 

SERVEI D' AUTOBÚS PER 
AL DIVENDRES 14 DE 
SETEMBRE: 

• PUJADA A LES 8.30 h 

- 1 r MAIG, HOTEL 
- MERCADONA, M. 
AUXILIADORA 
- ESGLÉSIA, RUIZ PICASSO 

• BAIXADA A LES 11.30 h 

lES LEOPOLDO QUEROL 

INFORMACIÓ ALS 
ALUMNES 

1 
2 
3 
4 
1 
2 

PRESENTACIÓ DE 
CURSOS 

Divendres Dia 14 

ESO a les 8.15 
ESO a les 9.00 
ESO a les 9.45 
ESO a les 10.30 
Batx. a les 11.15 
Batx. a les 12.00 

CICLES a les 16.00 



ESQUELES 

ífPreguéu a Déu per I'Onima de 

Dolores Beltrán Beltrán 
Que ha mort a Vinares el dio 1 de Setembre 

de 2007 a l'edat de 98 anys havent rebut 
els Sants Sacraments i la Bendicció Apostolka . 

A.C .S. 

Els seus aflig its: Filia política, nets, besnets, rebesnet, 
germanes, nebots i familiars tots preguen 

una oració perla seva cmima. 

"EL AMOR 1 AFECTE QUE ENS HAS DONAT, 
AIXÍ CON LA TEVA BONDAT, 

ENS ACOMPANYARÁ SEMPRE" 

Vinarós, Setembre 2007 

Ü FUNERARIA JULIAN ~ 
~ TANATORIO SAN SEBASTIAN ~ 

Frente Plaza de Toros Vinaros 

TELÉFONO 24 HORAS 
964 41 09 09 
Móvil 608 66 20 39 

AGENCIAS EN TODA LA PROVINCIA 
SERVICIOS PARTICULARES Y DE COMPAÑÍA 
P RES U P UES T O S IN C OMPROMI SO 

La familia PALA U-M O LINER 
desea agradecer profundamente todo el apoyo 

y cariño recibido con motivo del fallecimiento de 

su niño, puesto de manifiesto en la masiva muestra 
de condolencia en las honras fúnebres de Marcos, 

al que Dios ya acoge en su seno. 

Ed it a: 
Ajuntament de Vinarós 

Consell de redacc ió : 

Directora : 
Marian Fonellosa Torres 

Subdirector: 
Xavier Flores Royo 

Cap de redacció: 
Yolanda Ciares González 

Redactors : 
Andrés Albio l Munera 

Gaspar Redó Juan 

Col·laboradors : 
Rafa Marcos 
Vicent Ferrer 

Emili Fonol losa 
Salvador Quinzá 

Centres Educatius 

Administració i subscripcions : 
Editorial Antinea , Tel. 964 452 012 

c/e : antinea@inicia .es 

Publicitat: 
A qualsevol de les agéncies de pu

blicitat o a l teléfon 964 451 935 
lmpressió: 

A . G. Castell Impresores S.L. 

C/ Dr. Fleming , 6 , 12500 Vinarós 
Dipósit legal : CS-298-84 

Tirada : 2 .500 exemplars 

IMPORTANT 
Aquest setmanari no accepta com a seues 
les opinions expressades pels col·laboradors , 
que tenen !'exclusiva responsabilitat del text 
publica! ambla seua firma , ni es fa responsa
ble de l'autenticitat de la publicitat. 
Vinarós agraeix tates les col ·laboracions, 
peró adverteix que els originals a les dife
rents seccions no podran sobrepassar les 30 
línies de lletra Times New Roman (cp.12), 
excepte en el cas de partits polítics, que 

Vinarós, Septiembre 2007 

tindran una extensió maxima de 40 línies. 
En !'original, hi haurá de constar la firma i 
figurar el nom , cognoms, domicili , teléfon , 
fotocopia del DNI de l'autor, o bé, en el cas 
d'entitats, del representan! responsable. No 
s'admetran pseudónims. La direcció no es 
comprometa publicar les col ·laboracions que 
arriben després del dimarts a les 13 hores. 

Per correu electrónic: 
diariet@vinaros.org, 
disquet i, en última instáncia, en paper. 

Els escrits que requerisquen resposta sois 
s'admetrá un Iom de réplica. 
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agend 
AUTO RES-TEL. 902 02 09 99 
VINARÓS-MADRID 
CADA DIA: 09,45. Diumenge: 22.15 
MADRID-VINARÓS (dissabte): 01 .00 
CADA DIA: , 15.00 • 
AUTOS MEDITERRANEO S.A. 
Tel. 964 220054-964 220536-964 221507 
VINARÓS-CASTELLÓ PER AUTOPISTA 
Cada día de la setmana per autopista, parades a Vinarós (Riu, av. 
Uibertat, Hospital), Benicarló (Casal), Castelló (Residencia, Estadi, Bar 
Roca, Farola, Estació Bus) i viceversa en sentit contrari. 
Sortides de Vinarós per autopista: 08.30, 15.00, 22.00 h (10 minuts 
abans des del riu) 
Sortides de Castelló per autopista: 6.20, 13.00, 20.1 O h 
VINARÓS-CASTELLÓ PER N-340 
8,20, 13,20 i 19,05. 
Parades a Vinarós (Riu, Picasso), Benicarló (Casal), Santa 
Magadalena, Alcalá, Torreblanca, Orpesa, Benicássim, Castelló 
(Residencia, Estadi, Bar Roca, Farola, Estació Bus) i viceversa en 
sentit contrari. Sortides Castelló: 8, 15, 13,20, 19,00 
Feiners de dilluns a dissabte indusivament. 
VINARÓS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA 
Sortides de Vinarós (església): 6.45, de 7.30 a 22.00 h cada !renta 
minuts (10 minuts abans de Riu) 
Sortides des de Peniscola: 7.30, 8.15, de 9.00 a 23.00 h cada 30 
minuts. 
PENÍSCOLA-BENICARLÓ-HOSPITAL-VINARÓS 
Sortides de Peniscola (cada día de la setmana ): 7.30, 8.15, 9.30, 
10.00, 11.00, 11 .30, 12.30, 1300, 13.30, 14.30, 15.30, 17.00, 18.30, 
21.00 h 
Sortides de !'Hospital (cada día de la setrnana): 8.15, 9.00, 10.15, 
1045, 1145, 12.15, 13.15, 13.30, 14.00, 15.15, 16.15, 1745, 19.00, 
21.30h. 
VINARÓS-SANT MATEU 
(de dilluns a divendres no festius) 
Parades a Vinarós (Riu, Picasso, Hospital), Sant Jordi, Traiguera, la 
Jana, Canet (Canet-Vinarós 7.55 h 1 Vinarós-Canet 17.50 h), Sant 
Mateu. 
Sortides de Vinarós: 8.00, 13.30, 16.00, 18.00 (10 minuts abans de 
Riu). 
Sortides de Sant Mateu: 6.30, 9.00, 1445, 17.00 h 
VINARÓS-CATÍ (de dilluns a divendres no festius) 
Parades a Vinarós (Riu, Picassso, Hospital) 
Sortides de Vinarós: 18.00 h (10 minuts abans de Riu) 
Sortides de catí: 6.00 h 
VINARÓS-MORELLA 
(de dilluns a divendres no festius) 
Parades a Vinarós (Riu, Picasso, Hospital) 
Sortidesde Vinarós: 8.00, 16.00h (10minutsabansde Riu). Efectuara 
transbordament a Sant Mateu. 
Sortides de Sant Mateu: 745, 16.00 h. Efectuara transbordament a 
SantMateu. 

HORARI DE MISSES TREN S 

AUTOCARES HIFE S.A.-TEL. 902119814 
SORTIDES DES DE VINARÓS 
DE VINARÓS A BARCELONA 
(Parada en Diagonal / Metro id Numáncia): de di. a dv.: 6.05, 
6.55, 8.35, 13.00, 17.15 h. Os., dg. i festius: 6.55, 17.15 h 
VINARÓS, CASTELLÓ 1 VALÉNCIA: 
7.30 h de dilluns a dissabtes per autopista 
(dissabtes per carretera) 
VINARÓS A SARAGOSSA: 
07.00 h de dilluns a dissabte per carretera. 15.30 h diari per 
carretera. 
DES DE SARAGOSSA 
PER CARRETERA: Des de Saragossa de dilluns a 
dissabte feiners1 0.45, 15.30. Diumenges i festius 21.00 
hores. PER AUTOPISTA: 7.00H diari. 
DE VINARÓS A ULLDECONA, LA SÉNIA 1 
ROSSELL: 
12.30, 17.00 h de dilluns a divendres feiners. 
VINARÓS A VITÓRIA-BILBAO 
(enlla<; a Saragossa): 07.00 h de di. a ds. per carretera. 15.30 
h diari per carretera. 
VINARÓS A CASTRO-LAREDO-SANTANDER 
(enlla<; a Sar.l!¡ossa): 07.00 h de di. a ds. per carretera .. 
DE VINAROS A TUDELA-SANT SEBASTIA 
(enlla~ a Sar.l!¡ossa): 07.00 h de di. a ds. per carretera. 
DE VINAROS A PAMPLONA 
(enlla<;a Saragossa): 07.00 h de di. a ds. percarretera. 15.30 
h diari per carretera. 
DE VINARÓS A TORTOSA: 
de dilluns a divendres: 6.05, 7.00, 7.45, 10.30, 1300, 15.00, 
15.30, 17.00, 17.15, 18.00, 19.00, 19.45h.Dissabtesfeiners: 
7.00, 7.45, 9.00, 10.30, 15.30, 17.00, 17.15. Diumenges i 
festius tarda de feiners: 7.00, 9.00, 15.30, 17.00, 17.1 5 h 
SORTIDES DIRECCIÓ A VINARÓS 
DES DE BARCELONA: 
de dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.15, 
21.00 h Dissabtes laborables: 11.00, 15.00, 21.00 h 
Diumenges i festius: 11 .00 i 21.00 h 
DES DE SARAGOSSA: 
de dilluns a dissabtes laborables: 1 0.45, 15.30 h. Diumenges 
i festius: 21.00 h 
DES DE CASTELLÓ: 
de dilluns a dissabtes per autopista (dissabte per 
carretera)15.00 h 
DES DE VALÉNCIA: 
de dilluns a divendres per autopista: 14.00 h. Dissabtes 
carretera: 13.30 h 
DES DE TORTOSA: 
de di. a dv.: 6.15, 8.20, 11 .30, 13.15, 14.25, 14.30, 14.45, 
17.30, 19.00, 19.55, 22.25 h. Dissabtes feiners: 6.15, 8.20, 
10.35, 13.15, 14.25, 19.00 h. Diumenges i festius tarda de 
feiners: 10.35, 12.40, 18.30, 0.05 h. 

Parroquia arxiprestal de 
I'Assumpció: 

DIRECCIÓ BARCELONA 

Laborals : 
9.00 i 20.00 h 
Festius: 
9.00, 10.30, 12.00 i 20.00 h 
Convent Divina Providencia: 
Laborals: 
19.30 hFestius: 9.30 h 
Parróquia de Santa Magdalena: 
Laborals: 
8.30 i 19.30 h 
Diss: 19.30. 
Diumenge: 9.00, 11.30 i 19.30h 
El Carrne deis Mariners: 
Festius: 10. 15 h 
Residencia de Sant Sebastia: 
Laborals. 9.00 h 
Festius: 10.00 h 
Església Evangélica (St Josep 69) 
Diumenges: 11 .00 h 
Dimarts estudi biblic: 20 h 
Església Evangélica (av. 
Tarragona) 
Dimecres: 20.00 h 
Diumenge: 18.00 h 
SantRoc: 
Dissabte 20.30h 

TREN SORTIDA 
Regional. ...... .. ..... .......... 07.10 .. ... .. . . 

CIRCULACIÓ 

Diari 
Arco.. .... ...... ....... .... ...... .. 11.25 .... .... . Diari 
Talgo.............................. 14.30 .. ...... . Diari 
Arco.. ... ................ .......... 16.38 ........ . Diari 
Arco. ... ............ ............... 18.20 .. ... ... . Diari 
Talgo. .. ....... ... .... ... ...... .... 18.36 ....... . . Diari 
Regional. .... ..... ......... .. ... 18.53 ....... . 
Arco.. ...... .... ...... ...... ..... .. 21.29 .. .. .... . 
Arco.. ...... .... ..... .. .. ... ....... 22.02 .. ...... . 

Diari 
Diumenge no 
Diumenges 

AUTOBUSOS URBANS DE VI NA ROS 
DE DILLUNS A DIVENDRES 
Vinarós-Zona Nord (Melocotón): 
A partir de les 8.20, cada 40 minuts, últim a les 21 h 
Zona Nord (Melocotón)-Vinarós: 

-.: Ilcnfe 

7.30 i 8.40 i després cada 40 minuts. Últim a les 21 .20 h 
Vina rós -Zona Sud Cala Puntal 
A partir de les 8.20 a les 21 h, cada 40 minuts 
Zona Sud Cala Puntai-Vinarós 
7.40 i 8.40, després cada 40 minuts fins a 21 .20 h 

Vinaros, 8 de setembre 2007 

HORARI DE GUÁRDIES 
de 8 a 24 hores · Fora d'aquest horari 

contacteu amb la Policía Local: Tel. 964 407 704 

av. País Va lencia, 15 
pi. Sant Antoni, 39 

8 
9 
10 
11 
12 
13 
14 

de setembre 
de setembre 
de setembre 
de setembre 
de setembre 
de setembre 
de setembre 

MARTÍNEZ 
FERRER 
ROCA 
GUIMERÁ 
ADELL 
SANZ 
VALLS 

c. Sant Francesc, 6 
pi. Parroquial, 11 

av. Pius XII ( cant. Picasso) 
c. Pont, 83 

zona turística nord 

BIBLIOTECA FELICITA ... 
L'horari de la biblioteca és 
de d illuns a divendres de 
10.00 a 13 .00 hores i de 
17.00 a 20.30 hores i els 
dissabtes de 10 .00 a 13.00 
hores. 

8 
9 

Núria, Meritxell, Adria 
Felícia 

10 Jacint 
11 
12 
13 
14 

Teodora 

La bibl ioteca esta situada 
a la pla~a de I'Hort deis 
Escribano s/n. 

Guiu 
Fel ip 
Crescenci 

TELEFONS 
Aj untament. ... ...... ..... .. ... . ...... ... .. .... . . 
Policía Local. .. .... .... .. .. .............. ..... ...... .... . 
QuarterGuardia Civil. .... .... ... .. ... .. .. ... ......... . 
HospitaiVinarós( centraleta i habitacions ) ... . 
Hospita l Vinarós (cita previa) .... .. .. .......... .. . 
Ambulancia Creu Roja (urgencies ) ... ........ . . 
Ambu latori ............................. ............... . 
Pare Bombers .............. .... .... ... .. ..... ..... .... .. . 
Emergencies ........ ..... .. .. .. .. ... .. .. ....... ... ... ... . 
Creu Roja Castelló .... ....... ...... .. ........ .......... . 
SeuCreuRojaVinarós ... .... ... ............. .... .. .. . 
lnformacióalconsumidor .... ..... ..... .. ... .. ... ... . 
lnformació i Turisme ............................... ... . 
OficinaPROP .. ..... ...... ........... ... ......... .. .. .. . . 
Cu ltura .... ... .............. .............. ....... .... .... . . 
Biblioteca .. ... ... ........ .... .... ... ........ ............ . 
Ermita de la Misericordia ............... ............ . 
ITV ... ... .... ..... ...... ....... ................ .. ....... ... . 
Hisenda .... ......... ..... .... ...... ....... ... ... .... ... . 
Oficina d'ocupació ... .... .. .. .... .... ........ .. .... ... . 
Hospital General de Castelló .... .... .. ... .. .... .. . 
Hospital La Fe (Valencia) .... ..... .... ... .. ... .. .... . 
Seguretat Social. ... ....... .............. ... ....... ... . . 
RádioTaxiVinarós ................ .. .. ..... ...... ... ... . 
Aigüesde Vinarós UTE. ..... .. .. ... ... .. .... ... .. ... . 
Telegramespertelefon .... .. .... ... .. ... ..... .... ... . 
Servei de recollida d'animals perduts ........ . 
Servei de recollida d'aparells electrics i 
mobles en desús ....................................... . 

DIRECCIÓ VALENCIA 

964 407700 
964 407704 
964 407140 
964 477000 
964 477160 
670 008932 
964 453400 

085 /964 460222 
964 222222 
964 724850 
964 459464 
964 453334 
964 453334 
964 456234 
964 407961 
964 459590 
964 456847 
902 120013 
964 402211 
964 450516 
964 726500 
96 3862700 
964 451350 
964 455151 
964 407767 
964 222000 
964 450007 

964 407803 

TREN SORTIDA CIRCULACIÓ 

Regional. .. .... ... ...... .... .. . . 
Regional. .. .... ........ ...... .. . 
García Larca (dg.) ........ . 
Arco .... ....... .. ... .... .......... . 
Regional. ... ..... .... ... ...... . . 
Arco .... ... ..... .......... .. ...... . 
Talgo .... .... ... .......... ..... ... . 
Regional Express ..... .. .. . 
Arco ... ... ....... ......... ... ..... . 
Talgo ............. .. ... ....... .... . 
Arco ...... ........ ... ....... .. ... . . 
Regional ....... .... ..... .. .. ... . 
Arco ....... .... ...... ....... ...... . 

07.20.. ....... Ds. i dg. no 
08.28. ........ Dissabte 
09.58.. ...... . Diari 
11.52 ... ... ... Diari 
12.19 .... ..... Diari 
12.50 ......... Diari 
13.50......... Diari 
13.56......... Diari 
15.43....... .. Divendres 
16.48......... Diari 
18.58......... Diari 
19.03 ......... Diumenge 
20.57 ... .. .... Diari 

Telefon: 902 24 02 02 

CAPS DE SETMANA 1 FESTIUS 
Vinarós-Zona Nord: 
9.30-10.40-11 .50-13.00-17.40-18.50-20.00 
Zona Sud-Vinarós: 
9.50-11 .00-12. 10-13.20-16.50-18.00-19.20- 20.20 
Vinarós-Zona Sud: 
9.00-10 .1 0-11.20-12.30-17.10-18.20-19.30, 20.40 
Zona Sud-Vinarós: 
9.15-10.25-11.35-12.45-17.25-18.35-19.45-20.55 



unidental 

" ... Haz como yo y consigue la boca que siempre has soñado" · 

Abrimos SÁBADOS por la mañana 

Plaza Tres Reyes, S Tlf. 964 45 91 65 
....... 

VINAROS 
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a les nostres oficines 

CAIXA RURAL VINARÓS 
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